
فرزین خبر داد:

 ورود بانک مرکزی
به بازار آزاد ارز

     رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرد که بانک 
مرکــزی از ایــن بــه بعد به بازار آزاد وارد می شــود 
خ ســاز خواهــد بــود. محمدرضــا فرزیــن در  و نر
صفحه شخصی خود در توئیتر نوشت:  از امروز 
بانــک مرکــزی و صرافی هــا اقدامــات مشــترکی 
در #احیای_ثبــات اقتصــادی در کشــور انجــام 

می دهند...

رئیس کانون انجمن های صنفی جایگاه داران خبر داد؛

افزایش ۲۰ درصدی 
مصرف بنزین

     رئیس کانون انجمن های صنفی جایگاه داران 
با بیان اینکه متوســط مصرف در دی ماه به 105 
میلیون لیتر رســید، گفت: کســی چنین مصرفی 
را پیش بینــی نمی کــرد، بــه طــوری کــه نســبت به 
گذشــته حــدود 7 درصــد افزایــش و  ماه هــای 
نسبت به زمان مشابه سال قبل حدود 20 درصد 

متوسط افزایش یافت...   || صفحه  صفحه 44    || صفحه  صفحه 33  

احیای برجام؛ دلیل انصراف اروپایی ها از اقدام علیه سپاه

 غرب در بن بست 
اقدامات ضدایرانی

   به نظر می رســد که اروپایی ها تا امروز نتوانســته اند برای اعلام تروریســتی بودن ســپاه به توافق 
برســند. همانطور که جوزف بورل گفته ظاهرا  همه این کشــورها به این نتیجه رســیده اند که چنین 
تصمیمــی نیــاز بــه رای دادگاه دارد و نمی تــوان بــه آســانی تــن بــه خواســته هایی از این دســت داد. در 

  || صفحه  صفحه 22  عوض اروپا و امریکا روز دوشنبه را به اعمال فشار و تحریم علیه ایران اختصاص داد...

ویترین   پیشنهادی

جامعهاقتصاد

صفحه 2 

صفحه 7  صفحه 3 

سیاست

 دولت به جای تولید مسکن 
به فکر فروش متری در بورس است!

دعوا بر سر تعطیلی مدارس بالا گرفت

کاسه چه کنم در دست مدارس

هفتمین کارت زرد 
مجلس به کابینه

صفحه 3 

ک و درمان گار « از رشد هزینه های رستوران، خورا گزارش  »روز

کی ها تخته گاز می تازند! کی ها تخته گاز می تازند!خورا خورا
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پایگاه خبری

 انتقاد نایب رئیس کمیسیون صنایع مجلس 
از وضعیت بازار خودرو

نایب رئیس کمیســیون صنایع و معادن مجلس 
شــورای اسلامی در انتقاد از وضعیت بازار خودرو 
در کشــور گفت:  وضعیت خودرو در کشــور نگران 
کننده است، بنابراین تولید در کشور باید افزایش 
یابد، چراکه این مدل عرضه در بورس خلاف قانون 
است و باید متوقف شود و خودروهای کم مصرف 

در اولویت واردات و تولید قرار گیرد.
علی جدی در نطق میان دســتور خود در جلســه 
علنی مجلس شــورای اســلامی خطاب به رئیس 
جمهور، وزیر اقتصاد و رئیس بانک مرکزی عنوان 
کرد: وام جمعیت، ازدواج و مسکن در استان ها به 
درســتی پیگیری و پرداخت نمی شود و مردم در 
سختی هستند. وام سرمایه ثابت در گردش صنایع 

هم به کندی انجام می گیرد و کشور را مختل کرده 
است و نامه معاون اول که از منابع درآمدی بانک 
ها در اســتان تکلیف کرده که تسهیلات پرداخت 

شود نیز مشکل ایجاد خواهد کرد.
وی  وزیــر صمــت را نیز مورد خطــاب قرار داد و 
متذکر شد:  وضعیت خودرو در کشور نگران کننده 
اســت، تولید در کشــور باید افزایش یابد و واردات 
خودرو انجام شود، واردات خودروهای دست دوم، 
ســبک و ســنگین در تیراژ بالا باید در دستور کار 
آینــده دولت قرار گیرد. این مدل عرضه در بورس 
خلاف قانون است و باید متوقف شود و خودروهای 
کــم مصرف برقی و هیبریدی در اولویت واردات و 

تولید قرار گیرد.

کید روسیه بر به کارگیری   تا
شبکه های بانکی مشترک با ایران

رییس دومای دولتی روســیه امروز در اظهاراتی با 
اشاره به رشد روابط تجاری و اقتصادی تهران و مسکو، 
بر به کارگیری ارز رایج ملی دو کشور و سامانه های 
بانکی مشــترک جهت کاهش فشار تحریم ها بر دو 
کشور تاکید کرد. ویاچسلاو والودین، رییس دومای 
دولتی روسیه گفت که تجارت روسیه و ایران سال 
گذشــته با افزایشــی ۱۵ درصدی، به ۴.۶ میلیارد 

دلار رسید.
به گفته والودین، دو کشور، به طور فعال اقداماتی به 
منظور ارتقای تجارت دوجانبه انجام می دهند که  به 

دلیل وجود فشار ناشی از تحریم ها، به شدت اهمیت 
دارد.  او همچنین از تفاهم نامه همکاری میان ایران و 
اتحادیه اقتصادی اوراســیا که هفته پیش امضا شد،  
تمجید کرده و گفت که این توافق منجر به توسعه 

بیشتر روابط تجاری ایران و روسیه خواهد شد.
والودین اظهار داشــت،  دو کشــور باید روی ارتقای 
کارآمــدی همکاری دوجانبه در بخش های مالی و 
بانکی، به ویژه از طریق به کارگیری ارز رایج دو کشور 
در شــبکه بانکی  شــتاب  در ایران و  میر  در روســیه 

تمرکز کنند.

یادداشتویترین  پیشنهاد

در استقبال از سخنان رییس دستگاه قضا

آری! عفو مردم را خوش حال می کند
  امید دریسی، روزنامه نگار

حجت الاســلام محســنی اژه ای رئیس قوه قضائیه طی 
سخنانی در روز چهارشنبه ۲۸ دی ماه اظهار داشته:  ما 
در دستگاه قضایی به مناسبت در پیش بودن ایام پر خیر 
و برکت ماه رجب المرجب و چهل و پنجمین ســال گرد 
پیروزی انقلاب اســلامی، در فکر آن هســتیم که مردم 
را خوشحال و مسرور کنیم و همان گونه که خداوند در 
ایــام ماه رجب چتر رحمــت خود را برای همه بندگان 
حتی بنده های خطاکار می گستراند ما نیز اقدامی را در 
قبال افرادی که خطا و گناه کردند اما پشیمان هستند 

و می خواهند در صدد جبران برآیند، انجام دهیم. 
  حتماً خوانندگان نیز دل خواه ترین و البته منطقی ترین 
ربــط اظهارات اخیر رئیس دســتگاه قضا را به اتفاقات 
۲۵ شــهریور به این ســو پیوند می زنند که دل گیریِ 
عمومی را در پی داشــته و هر دو قطب ماجرا -مردم/
حکومــت- نیازمند گشــایش اند و ایــن ربط و پیوند را 
در عفو جســتجو می کنند نه انتقام که برآمده از تفکر 
خشــونت اســت. وقتی خود قاضی القضات می گوید ما 
نمی توانیم از همان ادبیات و روش هایی که در ســالیان 
گذشته برای اهداف انقلاب اسلامی استفاده می کردیم، 
اکنون نیز بهره بگیریم و نیازهای نسل جوان و نوجوان 
را بــا توجه به مقتضیــات زمان محتاج ابتکار و نوآوری 
می داند، پس چرا برخی در شــیپور برخوردهای تند و 

بگیر و ببند می دمند؟
این یادداشــت اگر چه انتقادی اســت اما در استقبال از 
ســخنان رئیس قوه قضائیه به رشــته تحریر در می آید 
و اکنــون بــا ورود بــه ماه بهمن و در آســتانه دهه فجر 
که مصادف اســت با چهل و پنجمین سال گرد پیروزی 
انقلاب اسلامی، اهمیت سخنان آقای اژه ای بیشتر نمود 
پیدا می کند و دقیقاً لازمه آرامش کشــور است. لذا این 
قلم، ریاست محترم قوه قضائیه را نه به عنوان کسی که 
تمامی کاســتی ها متوجه  او باشــد بل  به عنوان نمادی 
از حاکمیت که قرار اســت با ســعه صدر و رأفت اسلامی 
به کمک شرایط کشور آید در جایگاه مخاطبِ مسؤول 
می نشاند تا به دلایل ذیل با عفو، زمینه تفاهم و آشتی 

ملی را در کشور برقرار کند:
  ۱. تمامیِ روسای جمهور یکی پس از دیگری قویاً منتقد 
سیاســت ها و عملکرد دولت های قبل از خود بوده اند و 
اساســاً به همین منظور احســاس تکلیف کرده اند و در 
صحنــه حاضر شــده اند تا امور و رتــق و فتق مملکت 
را بـِـه ز قبلــی ســامان دهند! با اذعان بــه این اعتراف 
از ســوی مقامــات اجرایی، مــردم کم ترین قصور را در 
ناکامی ها داشته اند. بنابراین اگر خللی در سرعتِ حرکتِ 
قطــارِ پیش رفت مملکت ایجاد نمی شــود برای امید و 
گرمابخشــی به زمستانِ سختِ برخی هم وطنان مان، با 
عفــو می تــوان زمینه تفاهم و هم دلی همگانی را برقرار 

ساخت.
  ۲. سببِ چنین احساسِ تکلیفی که بالاتر از آن اشاره 
رفت، در نمایندگان ادوار مجلس شــورای اســلامی نیز 
همین بوده است و نمایندگان جدید،  قبلی ها را ضعیف 
در امر نظارت و قانون گذاری شمرده اند. با اذعان به این 
اعتــراف نیــز مردم کم ترین نقش را در تضعیف وظایف 
قانونی نهاد مجلس داشته اند. بنابراین اگر موضع برخی 
دوســتان این نیســت که بگویند جمع کنید و از ایران 

بروید، به خاطر مردم می توان آشتی ملی برقرار کرد.
  3. در پیمان مردم و انقلابیــون قرار بوده ضمن آبادیِ 
دنیامان، آبادیِ آخرت مان نیز تأمین و تضمین شــود. 
قرار بوده زندگی معنوی مان متحول شــود. قرار بوده 
مستضعفین به رفاه نسبی برسند و قبر خواب و کارتن 
خواب نداشته باشیم و البته قرارهای دیگر که می بایست 
بینی و بین الله بنشــینیم جمع بنــدی کنیم  آیا موفق 
بوده ایــم و آمار ها و شــاخص ها روندِ مثبتــی را طی 

کرده اند؟
مردمِ ما طبق گفته های هر ســاله خودتــان به وقت 
انتخابات و راهپیمایی های حکومتی و رسمی مردمی با 
بصیرت و نجیب هستند، حتماً همراهی می کنند و پس 
از آشتی ملی کدورت ها به یقین کمتر و دل ها نیز به هم 

نزدیک تر می شود.

w w w . r o o z g a r p r e s s . i r 1401 بهمــن   5 2309  چهارشــنبه   پیاپــی:  ریــالشمــــــــــاره   30000 تک شــماره:  صفحــه   8     2023 ژانویــه   25     1444 رجــب   3   



w w w . r o o z g a r p r e s s . i r

روزنامه اقتصادی صبح ایران

3 رجب  1444   25 ژانویه 2023 چهارشنبه 5 بهمن 1401  شماره پیاپی 2309

سیاست 2

در ادامــه انتقادها از اظهارات اخیر رئیس جمهور کره 
جنوبی درباره ایران سخنگوی اپوزیسیون کره گفت 
که تهدید امنیتی علیه سئول کسی نیست جز رئیس 

جمهور کره.
 اوه یئونگ هوآن ســخنگوی حزب دموکراتیک کره 
جنوبی که اپوزیســیون اصلی این کشــور محسوب 
می شود امروز )سه شنبه( به انتقاد از اظهارات اخیر یون 
سوک یئول، رئیس جمهور کره درباره ایران پرداخت 
که در جریان سفر هفته گذشته خود به امارات متحده 

عربی ایران را به دشمنی با امارات متهم کرده بود.
ســخنگوی حزب دموکراتیک کره با انتشار بیانیه ای 
گفت: بزرگ ترین تهدید علیه امنیت و دیپلماسی کره 

جنوبی کسی نیست جز رئیس جمهور یون.
وی در ادامــه بیانیــه خود خاطر نشــان کرد: اصول 
دیپلماســی کاهش دشمنان و افزایش دوستان است 
اما رئیس جمهور یون درگیر یک دیپلماسی است که 

دشمنان را افزایش می دهد.
رئیس حزب اپوزیسیون کره جنوبی نیز هفته گذشته از 

اظهارات رئیس جمهور کشورش درباره ایران به شدت 
انتقــاد کــرد و گفت که او حتی نمی تواند یک ارزیابی 

اولیه انجام دهد.
وی همچنیــن تاکیــد کــرد: این مثــل یک فاجعه 
دیپلماتیک اســت. شــما نمی توانیــد از طریق یک 
دیپلماسی مغرضانه، متعصبانه و کوته بینانه مبنی بر 
اینکه  دشمن دوست من، دشمن من است  به درستی 

از مردم و منافع ملی محافظت کنید. 
اکنــون حــزب حاکم قدرت خلــق )PPP(، حزب 

دموکــرات را بــه عمل کردن مانند یک  خائن  متهم 
کرد و مدعی شد که اپوزیسیون به دنبال ایجاد مشکل 
دیپلماتیک از گفت وگوی یون با نیروهای کره جنوبی 

مستقر در امارات از کشور است.
ســخنگوی حزب حاکم در این باره اظهار داشــت: 
از رفتارهــای خائنانــه و تلاش برای ایجاد مشــکل 
دیپلماتیــک به بهانه اظهارات رئیس جمهور یون که 
نیروهای مستقر در خارج از کشور را تشویق می کند، 

دست بردارید.

کره درباره ایران ادامه انتقادها به اظهارات رئیس جمهور 

تحلیل

امپراتور ژاپن در جلسه 
افتتاحیه پارلمان این کشور/ 

تظاهرات و آشوب در خبرگزاری فرانسه
اعتراض به قتل یک شهروند 
آمریکایی در جریان یورش 
پلیس آمریکا برای پاکسازی 
یک محله در شهر آتلانتا 
آمریکا/ رویترز

گزارش تصویری

احیای برجام؛ دلیل انصراف اروپایی ها از اقدام علیه سپاه

 غرب در بن بست اقدامات ضدایرانی
به نظر می رســد کــه اروپایی ها تا امروز 
نتوانســته اند برای اعلام تروریستی بودن 
سپاه به توافق برسند. همانطور که جوزف 
بورل گفته ظاهرا  همه این کشورها به این 
نتیجه رسیده اند که چنین تصمیمی نیاز 
به رای دادگاه دارد و نمی توان به آســانی 
تن به خواســته هایی از این دست داد. در 
عوض اروپا و امریکا روز دوشنبه را به اعمال 

فشار و تحریم علیه ایران اختصاص داد.
هفته گذشــته، پارلمان اروپا با ۵۹۸ رای 
موافــق، ۹ رای مخالــف و 3۱ رای ممتنع 
متممــی را تصویــب کرد بر اســاس آن 
اگر کشــورهای اروپایی رای دهند، سپاه 
پاسداران جمهوری اسلامی ایران می تواند 
به عنوان یک گروه تروریســتی اعلام و در 
معــرض تحریم های اتحادیــه اروپا قرار 
بگیــرد. این متمم در شــرایطی تصویب 
شــد که از هفته های پیش از آن تبلیغات 
علیه ســپاه آغاز شــده بود. یک روز بعد، 
در ۲۹ دی ماه این کشــورها به قطعنامه 
پارلمــان اروپــا در قرارگرفتن ســپاه در 
فهرست سازمان های تروریستی اتحادیه 
اروپا  رای مثبت داد. این قطعنامه  در حال 
حاضر و بدون موافقت کشورهای اروپایی، 

الزام آور نیست.
یکــی از مهم ترین دلایلی که به این ماجرا 
پروبال داد، ادعای غرب در مورد ارســال 
پهپاد از ســوی ایران بــرای روس ها بود. 
آنها مدعی هستند که مسکو از پهپادهای 
ایرانی در جنگ با اوکراین استفاده می کند 
و در عوض ایران گفته اســت که پیش از 
جنــگ و در قالــب روابــط دو طرفه این 
پهپادها به روســیه فرستاده شده اند و قرار 
نبــوده کــه از آن هــا در حمله به اوکراین 
اســتفاده شــود. با وجود فشارهایی که در 
مورد قراردادن سپاه در فهرست تروریستی 
غرب وجود داشــت اما حالا جوزف بورل 
مســئول سیاســت خارجی امریکا گفته 
اســت که برای تروریســتی اعلام کردن 

سپاه پاسداران رای دادگاه لازم است.
کنش ها در ایران به رای گیری   وا

در مورد سپاه پاسداران
واکنــش ایران بــه تهدیدها در مورد قرار 
گرفتن نام سپاه در فهرست تروریستی تند 

و تیز بود.جمعی از مســئولان، نمایندگان 
مجلس و ائمه جمعه  قرار دادن ســپاه در 
فهرست گروه های به اصطلاح تروریستی، 
را واکنشــی کینه توزانه، عجولانه و از سر 
اســتیصال در پاسخ به ناکامی های پی در 
پی دشــمنان دانســتند.  حسین سلامی 
فرمانــده کل ســپاه پاســداران گفــت: 
ســنگ ریزه های اروپایی نمی رســد اما 

دست ما به آنها می رسد.
حســین امیرعبداللهیــان، وزیر خارجه 
جمهوری اســلامی ایــران، در واکنش به 
مصوبــه پارلمان اروپا بــرای قرار گرفتن 
ســپاه پاسداران در فهرســت گروه های 
تروریستی اتحادیه اروپا، گفت که اگر اروپا 
مواضعش را تغییر ندهد احتمال هر اقدام 
تقابلی از جمله خروج ایران از ان پی تی با 
اخراج بازرســان آژانس بین المللی انرژی 
اتمی متصور است. او این اقدام اروپایی ها 

را شلیک به پایشان توصیف کرد.
همزمــان با زمزمه ها در مــورد خروج از 
ان پی تی، برخی رســانه های اصولگرا بار 
دیگر خواســتار بستن تنگه هرمز شدند. 
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس یازدهم 
اعلام کرده اگر اتحادیه اروپا ســپاه را در 
فهرست سازمان های تروریست قرار دهد، 
جمهوری اسلامی ایران، همه ارتش های 

اروپایــی را تروریســت قلمــداد کرده و 
دولت های اروپایی را هم حامی تروریســم 
به شــمار خواهد آورد. ابراهیم رئیسی نیز 
این اقدام را از ســر استیصال و درماندگی 

ارزیابی کرد.
 چه موانعی پیش روی 

اروپایی ها است؟
اروپایی ها در ســال های گذشــته تلاش 
کردنــد تــا روابط خود را بــا تهران توازن 
ببخشــند. آنها تا همین چند ماه قبل هم 
و غم خود را بر روی این گذاشــته بودند 
کــه ایران و آمریکا را بر ســر میز مذاکره 
بنشــانند. اما با شروع اعتراضات در ایران، 
این کشورها و در راسشان فرانسه و آلمان، 
شمشیر خود را از رو برای تهران بستند و 
حتــی برلین تبادلات اقتصادی خود را با 
کشورمان به حالت تعلیق در آورد. با همه 
این مشکلات بین دو طرف اما، آنها حاضر 
نشــدند برای تعلیق برجام اقدامی کنند و 
بــه این اقدام رای ندادند. این رویکرد آنها 
نشــان داد که با وجود اختلافات ریشه ای 
که در حال حاضر بین تهران و غرب وجود 
دارد؛ اروپایی ها هنوز دیپلماســی را تنها 
راه حــل عبور از بحــران ها می دانند و به 
بازگشت به برجام در آینده دور یا نزدیک 

امید دارند.

از سوی دیگر طبیعی است که کشورهای 
اروپایــی همگــی در مــورد معیارهای 
تروریســم و قرارگرفتــن در فهرســت 
تروریســتی با هم به توافق نرسند. برخی 
از آنهــا روابطی با تهــران دارند که مایل 
نیســتند آن را قطع کنند یا حتی خود را 

در معرض خشم ایران قرار دهند.
تحریم های تازه  علیه ایران

به نظر می رســد کــه اروپایی ها تا امروز 
نتوانســته اند برای اعلام تروریستی بودن 
سپاه به توافق برسند. همانطور که جوزف 
بورل گفته ظاهرا همه این کشورها به این 
نتیجه رسیده اند که چنین تصمیمی نیاز 
به رای دادگاه دارد و نمی توان به آســانی 
تن به خواســته هایی از این دست داد. در 
عوض اروپا و امریکا روز دوشنبه را به اعمال 

فشار و تحریم علیه ایران اختصاص داد.
روز دوشــنبه وزارت خزانــه داری آمریکا 
در ادامــه حمایت از ناآرامی های ایران، از 
اعمال تحریم علیه نهاد وابســته به سپاه 
پاسداران و مقامات ارشد ایرانی خبر داد. 
این وزارت موسسه تعاونی سپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی را در لیست تحریم های 
خــود قرار داده اســت. آمریکا همچنین 
علی عســگر نــوروزی، ســید امین الله 
نــوروزی طباطبایی، احمد کریمی، یحی 

علاءالدینی، جمال بابامرادی، محمدنظر 
عظیمی، کوروش آســیابانی، مجتبی فدا، 
حســین تناور و ناصر راشدی را به لیست 
تحریم هــای خود اضافه کــرد. در بیانیه 
خزانه داری آمریکا آمده اســت هر شخص 
یا شــرکتی که به تعامل با آن ها بپردازد 
هدف تحریم هــای ثانویه ایالات متحده 

قرار خواهد گرفت.
اتحادیــه اروپا در بیانیه ای با ارائه جزئیات 
بسته تحریمی ضدایرانی خود، اعلام کرد 
که ۱۸ شــخص و ۱۹ نهاد را در لیســت 
تحریم هــای خــود قرار داده اســت. این 
اتحادیــه روز دوشــنبه در بیانیه ای اعلام 
کــرد که ســید حمید ســجادی هزاوه، 
ســید محمد صالح هاشــمی گلپایگانی، 
حسن عسگری، حسین مدرس خیابانی، 
اســماعیل زارعی کوشا، محمداسمائیل 
کوثری، مصطفی میرســلیم، محمدتقی 
نقدعلی، موســی غضنفرآبــادی، احمد 
نوروزی، یوســف پورانواری، احمد کادم، 
محمدنظر عظیمی، عباس نیلفروشــان، 
مســلم معین، محمد کرمــی، علی اکبر 
جاویــدان و عباس آذرپناه را در لیســت 

تحریم های خود قرار داده است.
اتحادیه اروپا همچنین از وضع تحریم هایی 
علیه آکادمی راوین، شرکت سامان گستر 
سحاب پرداز، سازمان ارتباطات و مقررات 
تنظیم رادیویی، ستاد امر به معروف و نهی 
از منکر، شــرکت ایمن صنعت زمان فرا، 
نیروی ویژه پاد وحشــت، شرکت رادیس 
ویــرا تجارت، قــرارگاه سیدالشــهداء، 
قــرارگاه حضرت نبی اکرم، نیروی قدس 
ســپاه پاسداران در گیلان، قرارگاه کربلا، 
قرارگاه شــهدای سپاه پاسداران در غرب 
آذربایجان، قرارگاه کربلای سپاه پاسداران 
در مازندران، نیروی قدس سپاه پاسداران، 
قرارگاه نجف  اشــرف، قرارگاه ولی عصر، 
قرارگاه حضــرت ابوالفضل، قرارگاه بیت 
المقدس و قرارگاه ســلمان فارسی سپاه 

پاسداران انقلاب اسلامی خبر داد.
اتحادیه اروپا و آمریکا سعی دارند تحریم 
را جایگزین اقدامات شــدیدتر کنند. آنها 
تن به دردســرهایی که تروریستی اعلام 

کردن ایران دارد؛ نمی دهند.

خبر ویژه

نمایندگان مردم در مجلس پس از طرح سوال نماینده اصفهان از وزیر ارتباطات درخصوص علت عدم اجرای 
قانون بکارگیری ایثارگران در شرکت مخابرات، از توضیحات وی قانع نشدند و به وی کارت زرد دادند.

نمایندگان در نشســت علنی مجلس شــورای اســلامی در جریان ســوال عباس مقتدایی نماینده اصفهان از 
عیســی زارع پــور وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات درخصوص اینکه علــت عدم اجرای قانون درخصوص 
تبدیل وضعیت ایثارگران شرکت مخابرات از سوی جنابعالی و شرکت مخابرات چیست، با ۱۰۹ رأی موافق، 
۱۱۵ رأی مخالف و ۷ رأی ممتنع از توضیحات وزیر قانع نشدند و به این ترتیب وزیر کارت زرد دریافت کرد.
حســن لطفی ســخنگوی کمیســیون اجتماعی مجلس در تشریح گزارش سوال نماینده اصفهان از زارع پور 
گفت:  در اجرای ماده )۲۰۷( آیین نامه داخلی مجلس شــورای اســلامی، ســؤال فوق در جلسه رسمی مورخ 

۱۴۰۱/۵/3۱ کمیســیون اجتماعی با حضور تعداد ۱۶ نفر از نمایندگان عضو کمیســیون، نماینده محترم 
سؤال کننده و وزیر محترم، مطرح و پس از استماع اظهارات طرفین و نظر به عدم اقناع نماینده سؤال کننده 
از پاســخ های ارائه شــده وزیر محترم ارتباطات و فناوری اطلاعات، کمیســیون قلمرو سؤال را ملی تشخیص 
داده و مســتند به بند )3( ماده )۲۰۷( آیین نامه داخلی مجلس شــورای اســلامی، گزارش سوال جهت اعلام 

وصول در اولین جلسه ارسال می گردد.
وی ادامه داد: در متن سوال نماینده اصفهان از وزیر ارتباطات آمده است: علت استنکاف جنابعالی و شرکت 
مخابرات از اجرای قانون درخصوص تبدیل وضعیت ایثارگران شــرکت مخابرات چیســت؟ چرا جنابعالی در 

قامت وزیر جمهوری اسلامی ایران از ظرفیت حاکمیتی خود برای اجرای قانون استفاده نمی کنید؟

ع پور هم نتوانست نمایندگان را اقناع کند؛ زار

کابینه کارت زرد مجلس به  هفتمین 

رئیس قوه قضاییه:

قطع اینترنت، راه منطقی برای 
جلوگیری از تقلب در کنکور نیست

محسنی اژه ای گفت: قطع اینترنت در ساعات برگزاری 
کنکور برای مردم و امور روزمره و اداری آن ها به صورت 

قابل توجهی مشکل ایجاد کرد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در حاشیه 
نشستی در قوه قضائیه طی تذکری با اشاره به موضوع 
قطع اینترنت در برخی از مناطق همزمان با روز های 
برگزاری کنکور اظهار کرد: اینکه جهت حفظ حقوق 
شــرکت کنندگان در کنکــور و جلوگیری از تقلب 
تمهیداتی اندیشیده شود حتما امری ضروری و لازم 
اســت، اما قطع اینترنت در ســاعات برگزاری کنکور 
بــرای مــردم و امور روزمــره و اداری آن ها به صورت 

قابل توجهی مشکل ایجاد کرد.
رییس عدلیه افزود: بر همین مبنا ضروری است رئیس 
ســازمان بازرسی بررسی های ناظر بر این موضوع را 
از ایــن حیــث که چه راه های دیگر جایگزینی وجود 
دارد و در سایر کشور های دنیا چه تدابیری به منظور 
جلوگیــری از وقــوع تقلــب در آزمون ها بدون قطع 

اینترنت صورت می گیرد، انجام دهد.
رئیس دستگاه قضا در همین راستا با بیان اینکه قطع 
اینترنــت، راه منطقی قابل قبولی برای جلوگیری از 
تقلب در کنکور نیســت، گفت: علی ایحّال باید برای 

کنکور های آتی تدبیری در این زمینه صورت گیرد.

سخنگوی دولت خبر داد؛

 لایحه برگزاری تجمعات 
 و راهپیمایی ها به زودی به مجلس 

ارائه می شود
بهادری جهرمــی گفت: ارزش تعیین تکلیف اموال 
تملیکی نسبت به دوره قبل بیش از 3 برابر شده است.

علی بهادری جهرمی با حضور در برنامه زنده  صف اول  
شــبکه خبر در مورد بودجه سال ۱۴۰۲ گفت: ما در 
بودجه سال آینده پیشرفت هر استان را بر اساس سند 
آمایش سرزمینی و ویژگی ها و مزیت ها و اولویت های 
مــردم آن منطقــه دیده ایم و در این مورد از همکاری 
و نظرات مردم و کارشناســان همان منطقه استفاده 

کردیم.
وی در مورد مالیات در بودجه سال آینده اظهار کرد: 
دولت علیرغم اینکه سعی کرده با شناسایی مودیان 
جدید مالیاتی درآمد های مالیاتی را افزایش دهد، در 
عین حال مبنای افزایش مالیات را کاهش داده است.

سخنگوی دولت ادامه داد: دولت در بودجه سال آینده 
مالیــات تولیدکنندگان را ۷ درصد کاهش داده، ولی 
سعی کرده کسانی که عدم شفافیت دارند و در جا های 
غیرمولد کار می کنند و فرار مالیاتی دارند را شناسایی 

کند و از آن ها مالیات اخذ کنند.
سخنگوی دولت گفت: پیش از این رئیس جمهور وعده 
داده بودند و معاونت حقوقی را مأمور کرده بودند که 
لایحه ای برای ســاماندهی تجمعات و راهپیمایی ها 
تدوین کنند که تدوین این لایحه در معاونت حقوقی 
نهایی شده و تقدیم مجموعه دولت شده و بررسی های 
آن در دولت نیز تقریبا نهایی شــده و به زودی پس 
از اتمام بررســی های کارشناسی، آن لایحه در دولت 
تصویب نهایی شده و تقدیم مجلس شورای اسلامی 

می شود.

وزیر خارجه در دیدار با همتای پاکستانی:

کو بستر مناسبی برای  سازمان ا
گسترش همکاری های منطقه ای است

وزیر امور خارجه کشورمان، در شهر تاشکند، پایتخت 
ازبکســتان با  بلاول بوتــو زرداری  وزیر امور خارجه 

جمهوری اسلامی پاکستان ملاقات کرد.
در ایــن دیــدار موضوعات مورد علاقه مشــترک در 
عرصه هــای دو جانبه، منطقه ای و بین المللی مورد 

گفت وگو و رایزنی قرار گرفت.
حســین امیر عبداللهیان در ایــن دیدار ضمن ابراز 
تاسف و همدردی مجدد به خاطر وقوع سیل اخیر در 
پاکستان تاکید نمود جمهوری اسلامی ایران همواره 
در شرایط دشوار خود را متعهد به حمایت و کمک به 

ملت برادر پاکستان می داند.
وی با اشاره به پیشرفت های حاصله در تکمیل و 
اجرای توافقات دو کشور از جمله در زمینه های 
بــرق و گاز، ابراز امیــدواری کرد مذاکرات توافق 
نامــه تجارت آزاد میان دو کشــور هر چه زودتر 
به امضا برســد و مبادلات تجــاری افزایش یابد. 
وزیر امور خارجه کشــورمان سازمان اکو را بستر 
مناسبی برای گسترش همکاری های منطقه ای 
توصیف کرد و خواســتار تقویت این همکاری ها 
به ویژه در حوزه ترانزیت از جمله قطار باری اکو 
و مسیر جاده ای تحت کنوانسیون های بین المللی 

مربوطه شد.

معافیت یک شرکت انگلیسی از 
تحریم های نفتی آمریکا علیه ایران

یک شرکت انگلیسی اعلام کرد که وزارت خزانه داری 
آمریکا این شرکت را به مدت دو سال دیگر از تحریم های 

ایرانی میدان گازی دریای شمال معاف کرده است.
 شــرکت انگلیســی ســریکا اعلام کرد که وزارت 
خزانه داری آمریکا معافیت این شرکت را از تحریم های 
میدان گازی رهام در دریای شمال تمدید کرده است.

ایران که تحت تحریم های اقتصادی آمریکا قرار دارد، 
۵۰ درصد ســهام این میدان گازی را در اختیار دارد. 
شرکت انگلیسی سریکا نیز سهام دار ۵۰ درصد دیگر 

این میدان گازی در دریای شمال است.

اسرائیل از فاز اعتراضات گسترده وارد فاز 
اعتصابات گسترده شد؛ 

گار سیاه نتانیاهو روز
بعــد از یــک دوره اعتراضات گســترده سراســری در 
ســرزمین های اشغالی علیه بنیامین نتانیاهو و کابینه 
اش که مهمترین آن تظاهرات یک صد هزار نفره نسبت 
به تلاش های نخست وزیر برای تغییرات قوانین و ساختار 
قضایی اکنون فاز اعتصاب سراسری هم آغاز شده است. 
در این باره بیش از ۱3۰ شرکت فناوری پیشرفته )های 
تک( در اراضی اشــغالی در اعتراض به تصمیم نخســت 
وزیر رژیم صهیونیستی برای انجام اصلاحات در دستگاه 
قضایی، سه شنبه اعتصاب کرده و دست از کار کشیدند.
به گزارش رسانه های صهیونیستی از جمله وبسایت خبری 
واللا و روزنامه یدیعوت آحارونوت نوشتند، این شرکت ها 
که یکی از ستون های اقتصاد اسرائیل به شمار می روند، 
تصمیم گرفتند با انجام یک  اعتصاب هشداردهنده  که 
برای چند ساعت در روز سه شنبه ادامه داشت، بنیامین 
نتانیاهو، نخست وزیر رژیم صهیونیستی را از برنامه اش 
پیرامون اصلاح دستگاه قضایی منصرف کنند؛ برنامه ای 
کــه به نوعی به چالش کشــیدن دیــوان عالی این رژیم 
محسوب می شود. کمپین  مبارزه با کودتا  که در انجمن ها 
و نهادهای اسرائیلی مخالف دولت نتانیاهو عضو هستند، 
در بیانیه ای اعلام کرد:  کودتای دیکتاتوری به شدت به 
حقوق شــهروندی، اقتصاد اسرائیل و تمام سیستم های 
زندگی آســیب می رســاند. از این روی ما خواهان اتخاذ 
تدابیر اساســی هستیم. با وجود خسارت های اقتصادی 
به عنوان نخســتین گام دست به اعتصاب می زنیم تا به 
دولت اسرائیل بفهمانیم که این کودتا امکان پذیر نیست 
و دولت اسرائیل دیکتاتور نخواهد بود که در این صورت 
حتی برای یک روز هم بدون روند اصلی اقتصاد و جامعه 

مدنی نمی تواند کار کند. 
ادامه اعتراضات

عــلاوه بــر این، کمپین  مبــارزه با کودتا  گزارش داد که 
انتظار می رود پنج شنبه تظاهرات بیشتری برگزار شود 
و تظاهرات گسترده دیگری در عصر شنبه علیه اقدامات 

دولت در تل آویو برگزار خواهد شد.
روز شــنبه بیش از ۱3۰ هزار اســرائیلی علیه اصلاحات 
قضایی که یاریو لوین، وزیر دادگستری رژیم صهیونیستی 
اوایل ماه جاری اعلام کرد، در دو مسیر در تل آویو تظاهرات 
کردند. از جمله اصلاحاتی که قرار است در دستگاه قضایی 
اعمال شــود، تغییر ترکیب کمیته انتصاب قضات است 
کــه در صورت تصویــب اصلاحات از این به بعد کمیته 
تحــت کنتــرل دولت خواهد بود، قــدرت دیوان عالی 
رژیم صهیونیســتی )بالاترین نهاد قضایی اسرائیل( هم 
درخصــوص ابطال قوانینی کــه با اکثریت ۶۱ عضو در 

کنست تصویب شده، محدود می شود.
تحلیلگران معتقدنــد، دولت نتانیاهو بخصوص پس از 
اینکه مجبور شــد روز یکشــنبه در راستای اجرای رای 
صادره از سوی دیوان عالی علیه آریه درعی، وزیر بهداشت 
و امور داخلی این رژیم را که قبلا در پرونده های کیفری 
محکــوم شــده بود، از وزیری برکنــار کند، در تصویب 

اصلاحات دستگاه قضایی مصمم است.
فشار در سیاست خارجی

به موازات بحران در درون سرزمین های اشغالی، نتانیاهو 
در حوزه سیاســت خارجی هم این روزها حال خوشــی 
ندارد. از یک ســو  توماس نایدز، ســفیر آمریکا در اراضی 
اشــغالی گفت:  دولت بایدن با الحاق اراضی جدیدی به 
عنوان شــهرک به اســرائیل موافق نیست و ما )ایالات 
متحده( به حفظ راهکار تشکیل دو کشور توجه داریم.  
آن طور که خبرگزاری فلسطینی سما گزارش داده است، 
نایــدز تأکیــد کرد:  نتانیاهو درک می کند که دولت جو 
بایدن، رئیس جمهور آمریکا موافق الحاق اراضی جدید 
نیســت. دو طرف باید راهکار تشــکیل دو کشور را حفظ 
کنند.  توماس نایدز ماه میلادی گذشــته اعلام کرد که 
بــا دولت کنونی در تل آویو تنها از طریق نتانیاهو تعامل 
خواهد کرد. مجله پولیتیکو پیشتر اعلام کرد که دولت 
بایدن مسؤولیت اقدامات اعضای دولت نتانیاهو را بر دوش 

وی خواهد گذاشت.
اما در ســوی دیگر یــک روزنامه عبری زبان فاش کرد، 
در پی بازدید روز چهارشــنبه هیئتی از ســفرای برخی 
کشورهای اتحادیه اروپا از مسجد الاقصی بدون هماهنگی 
با طرف اســرائیلی، تنش و خشــمی میان تل آویو و این 
کشورهای اتحادیه اروپا ایجاد شد. آریل کهانا، خبرنگار 
روزنامه عبری زبان  یســرائیل هیوم  در خبر اصلی این 
روزنامه اعلام کرد، اســرائیل به شــدت از اتحادیه اروپا و 
برخی دیگر از کشورهای اروپایی به دلیل بازدید ده ها تن 
از دیپلمات های این کشورها از مسجد الاقصی انتقاد کرد.

کهانا نوشــت، بازدید روز چهارشنبه از مسجد الاقصی، 
بدون هماهنگی با اسرائیل و با نادیده گرفتن  کنترل  آن 
بر مسجد الاقصی به شکل خاص و به طور کلی بر قدس 
انجــام شــد و 3۰ نماینده از اعضــای اتحادیه اروپا و نیز 
کانادا، استرالیا و آرژانتین در این بازدید شرکت کرده و با 
مدیریت اوقاف دیدار کردند و اسرائیل را نادیده گرفتند.
این خبرنگار اسرائیلی در ادامه نوشت، رئیس کمیسیون 
اتحادیه اروپا در رام الله به این بازدید مبادرت ورزید؛ اما 
آن را اعلام نکرد، در مقابل شرکت کنندگان این موضوع 

را در شبکه های اجتماعی منتشر کردند.
کنســولگری انگلیس در حساب کاربری خود در تویتر 
نوشت:  ما همراه با برخی دیپلمات های هم نظر با خودمان، 
در بازدید از مســجد الاقصی شــرکت کردیم تا حمایت 
خود را از قیمومیت اردن بر مکان های مقدس مسیحی 
و اســلامی در قدس نشــان دهیم، ما به حمایت از امور 
مربوط به وضعیت تاریخی موجود که به هر ســه دین 
اجازه فعالیت در بخش قدیمی را می دهد، ادامه می دهیم. 

اخبار کوتاه
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3اقتصاد

به گفته فعالان بازار ملک:

بازار اجاره مسکن یخ زد
در حالی که در فصل پاییز شــاهد افزایش نرخ اجاره 
مسکن بودیم، اما بررسی های میدانی در دی ماه حاکی 
از تثبیت قیمت ها و افزایش تعداد فایل ها در این بازار 
است. این روزها بازار اجاره مسکن بر خلاف ماه های 
گذشــته کمی آرام تر شــده و بسیاری از مستاجران 
اعلام می کنند که با نزدیک شــدن به انتهای ســال 
و عدم پیش بینی قیمت ها در ســال جدید، مالکان 
ســعی دارند واحدهای مسکونی خود را زودتر اجاره 
دهند.حمیدی یکی از مشــاوران املاک در محدوده 
خیابان قزوین پایتخت، اعلام کرد: تعداد واحدهای 
مسکونی که برای اجاره در یک ماه گذشته به مشاوران 
املاک برای اجاره معرفی شده در مقایسه با فصل پاییز 

بیشتر شده و بسیاری از مالکان از ترس آنکه ممکن 
است در سال آینده نرخ ها تغییری نکند و یا قیمت ها 
روند کاهشــی پیدا کند واحدهای خالی خود را به 
بنگاه های املاک معرفی می کنند.حســینی یکی از 
مستاجران که به دنبال واحد مسکونی برای اجاره در 
محدوده خیابان ولیعصر تهران است گفت: در حال 
حاضر تعداد فایل ها برای اجاره در مقایســه با فصل 
پاییز بیشتر شده و همین امر باعث شده قیمت ها در 
برخی از محله ها شکسته شود.نرخ اجاره در تابستان 
روند صعودی داشت، همین امر باعث شد که بسیاری 
از مستاجران به سراغ جابه جایی در فصل پاییز بروند 
و همین امر زمینه ساز افزایش قیمت ها در بازار شد.

فرزین خبر داد:

آزاد ارز ورود بانک مرکزی به بازار 
رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرد که بانک مرکزی 
از این به بعد به بازار آزاد وارد می شــود و نرخ ســاز 
خواهد بود. محمدرضا فرزین در صفحه شــخصی 
خــود در توئیتــر نوشــت:  از امروز بانک مرکزی و 
صرافی ها اقدامات مشــترکی در #احیای_ثبات 
اقتصادی در کشــور انجام می دهند. بانک مرکزی 
زیــن پــس به بازار آزاد ورود پیدا خواهد کرد و نرخ 
ســاز خواهد بود. وی پیش  از این نیز در برنامه ای 
تلویزیونــی در ایــن باره اعلام کرده بود که در بازار 
آزاد هم ورود می کنیم و برخلاف گذشــته ســعی 
می کنیم در این بازار هم نرخ سازی کنیم، چراکه 
هدف ایجاد ثبات ارزی در کشور است.رئیس کل 

بانک مرکزی در روز یکشــنبه هفته جاری گفته 
بود که در بخشنامه جدید از روز سه شنبه )چهارم 
بهمن( فرصت حضور جدیدی به صرافی ها داده ایم 
و بــه آنها گفته ایم به هــر فرد می توانند تا ۵۰۰۰ 
یورو ارز بفروشــند و اگر محدودیت ســقف خرید 
برای صرافی ها تعیین کردیم به دلیل این اســت 
که می خواهیم معاملات ارز به سمت عرضه مثبت 
باشد.به گفته فرزین، اگر از روز سه شنبه که خرید و 
فروش ارز توسط صرافی ها آغاز می شود محدودیتی 
برای صرافی ها به وجود بیاید در بازار متشــکل در 
قالب حراج به آنها ارز می فروشــیم و به دنبال این 
هستیم که در بازار آزاد به یک نرخ ساز تبدیل شویم.

گزارش

 مردم چگونه با خرید دو متر مسکن از بورس
صاحبخانه شوند؟

دولت به جای تولید مسکن به فکر 
فروش متری در بورس است!

  مریم بهنام راد/ گروه اقتصاد
 در حالی موضوع ورود مسکن به بورس از سوی دولت 
سیزدهم احیا شده و گام های جدی در جهت اجرای 
آن برداشته که این طرح در سال های قبل چندین 
بار از سوی دولتمردان مطرح و با انتقادات زیادی از 
سوی کارشناسان و صاحبنظران مواجه شده است 
و هیچگاه به سرانجام نرسید. اما ادعای اجرای این 
طــرح ابزاری برای کنتــرل موقتی تکان ها در بازار 

مسکن بوده است.
دولت مدعی است با این طرح افراد می توانند با هر 
متراژی که توان پرداخت دارند مســکن تهیه کنند 
به طوری که بعد از چند سال امکان مالکیت واحد 

برای متقاضیان فراهم می شود.
اما تفاوت مطرح شــدن دوباره این طرح با دفعات 
گذشته اعلام آمادگی شهرداری تهران است چراکه به 
موجب آن شهردار تهران خبر داده که نرم افزار بورس 
مســکن آماده شــده و باید به بازار سرمایه بپیوندد، 
موضوعــی کــه دوباره خرید متری خانه را به کانون 

توجه بازگردانده و باعث نگرانی شده است.
چرا طرح عرضه مسکن در بورس تکرار شد؟

در همین رابطه حسن محتشم، عضو هیئت مدیره 
انجمن انبوه ســازان استان تهران گفت: حدود ۲۰ 
سال پیش فروش متری مسکن در بورس کالا اتفاق 
افتاد و تجربه موفقی برجای نگذاشــت، اما حالا با 
گذشت یک پروسه طولانی اجرای این طرح دوباره 

مطرح شده است.
این کارشــناس صنعت مســکن ادامه داد: دولت با 
این طرح قصد ثبات قیمت در بازار مســکن را دارد 
در حالــی که خود متولیان می دانند که با این طرح 
امکان بازگشــت قیمت مســکن به روند کاهش و یا 

تثبیت وجود ندارد.
به گفته محتشــم، قدرت خرید مسکن برای مردم 
ســاکن تهران و حتی در شهرســتان ها وجود ندارد 
و مــردم توان خرید یک واحــد آپارتمان را ندارند. 
در شــرایطی که هر متر آپارتمان در تهران به طور 
متوســط به ۵۰ میلیون تومان رســیده، چطور یک 
شهروند تهرانی برای خرید یک آپارتمان ۷۰ متری 

حدود 3 میلیارد و ۵۰۰ هزار تومان هزینه کند؟!
وی تصریح کرد: حالا با این طرح به مردم می گویند، 
زمانی که عرضه مسکن به اندازه کافی وجود ندارد، 
بیایند و با خرید یکی دو متر از یک واحد آپارتمان 

خود را در آینده صاحب خانه کنید!
عضو هیئت مدیره انجمن انبوه سازان استان تهران 
گفت: نکته قابل تأمل اینجاست؛ دولت به جای اینکه 
تولید و عرضه مسکن را بیشتر کند به دنبال فروش 
متری خانه به مردم آن هم از طریق بورس اســت. 
مردم الان نیاز به خانه دارند نه اینکه پولشــان را به 
عنوان سرمایه گذاری طولانی مدت در بورس بگذارند 
به امید اینکه روزی بتوانند صاحب خانه شــوند که 
بــا توجه به کاهــش ارزش پول ملی و افزایش تورم 
لحظه ای در اقتصاد کشور خانه دار شدن خریداران 

واقعی خانه در تهران در حد آرزو باقی می ماند.
محتشــم ادامه داد: حالا با اجرای این طرح عده ای 
سرمایه های ریز خود را برای خرید متری مسکن وارد 
بورس کالا می کنند و در واقع اوراق ســهم خرید و 
فروش می شــود و این نقشی در قیمت بازار مسکن 
نخواهد داشــت و به نوعی بر افزایش قیمت در بازار 

مسکن دمیده خواهد شد.
این کارشناس صنعت مسکن تأکید کرد: با اجرای 
این طرح مردم تنها به عنوان حفظ سرمایه های خُرد 
خود که قبلًا وارد بازار سکه و ارز وخودرو می کردند، 
اقدام به خرید متری خانه در بورس کالا می کنند و 
نمی توان از لحاظ تعادل بخشی به قیمت ها در بازار 
به آن نگاه و امید داشت.محتشــم در پاســخ به این 
ســوال که این طرح به خریدار بخش مسکن چقدر 
می تواند کمک کند؟ گفت: خرید متری خانه از بورس 
کالا هیچ تأثیری در جهت حمایت از خریدار واقعی 
مســکن نخواهد داشت، اما به صورت غیر مستقیم 
به هدایت پول های سرگردان خُرد به بخش مسکن 

کمک می کند.
وی تصریــح کرد: هنوز زوایای مختلف اجرای این 
طرح در راستای تعیین و تأمین کننده بخش مسکن 
در ابهام اســت چراکه دولت تولید کننده مســکن 
نیست و تنها با هدف جمع آوری سرمایه های خُرد 
مردم می خواهد این طرح را ارزیابی کند.عضو هیئت 
مدیره انجمن انبوه سازان استان تهران با توجه به 
شرایط اقتصادی کشور گفت: سیاست های ناموفق 
دولت در راستای عرضه کالا هایی همچون سکه و 
خودرو در بورس کالا باعث شــده حباب ســکه و 
خودرو هر روز بیشتر شده و احتمال اینکه بخشی 
از این وضعیت به بخش مســکن نیز ســرایت کند 

بسیار است.
محتشم خاطرنشان کرد: از سوی دیگر حدود دو ماه 
به پایان ســال بیشتر باقی نمانده است و معمولاً در 
نیمه دوم بهمن ماه نقل و انتقالات نسبت به سه ماه 
نخست نیمه دوم سال بیشتر خواهد شد لذا قبل از 
اجرای افزایش حقوق کارمندان و دستمزد کارگران 
در سال آینده، سیگنال آن در همین ماه های پایانی 
سال منجر به افزایش نرخ تورم خواهد شد و در این 
بین با افزایش قیمت مسکن در ماه های پایانی سال 

و همان ابتدای سال آینده مواجه خواهیم شد.

گزارش

افزایش بی سابقه  قیمت گوشت

 گوشت هم از سفره ها 
پر کشید

 بر اســاس مشاهدات میدانی صورت گرفته، قیمت 
هر کیلو گوشــت گوسفندی با افزایش بیش از ۵۰ 
درصــدی از ۲۰۰ هزار تومان در چند هفته پیش، 
به بالای 3۰۰ هزار تومان رســیده اســت. گرانی 
افسارگسیخته این ماده پروتئینی در حالی مشاهده 
می شود که در نیمه اول امسال، گوشت قرمز، دچار 
کمتریــن تــورم مواد خوراکی بــود و حتی خبر از 
رکود بازار آن و کاهش اســتقبال مصرف کنندگان 

می رسید.
بــا این حال تقریباً از اواخر پاییز، قیمت گوشــت 
قرمــز رو به گرانی تدریجــی رفت و اکنون به نرخ 
بی ســابقه ای رسیده است. هرچند که طبق اعلام 
اتحادیه دامداران، ســالانه حــدود ۹۰۰ هزار تن 
گوشت قرمز در کشور تولید می شود و بر این اساس، 
نگرانی برای تأمین گوشت بازار داخل وجود ندارد، 
امــا واقعیــت بازار حاکی از کمبود و افزایش قیمت 
گوشــت اســت؛ به طوری که به دلیل قدرت پایین 
مالی مردم، سهم این کالا از سبد تقاضای خانوارها 
کم رنگ تراز گذشته و حتی به صفر هم رسیده است.

مسئولان چه می گویند؟
علی اصغر ملکی، رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی 
با تأیید افزایش قیمت گوشت قرمز اظهار می کند: 
وقتی هوا سرد می شود، مصرف پروتئین بالا می رود. 
از طرفی قیمت نهاده های دامی گران است و همین 
موضوع هزینه تولید را بالا برده اســت. همچنین 
مقداری صادرات انجام شد که در حال حاضر قطع 
شــده و قاچاق دام از غرب کشور همچنان در حال 

انجام است.
وی در ارتبــاط با تأثیر صادرات بر گرانی گوشــت 
می گوید: صادرات تأثیری در گرانی قیمت گوشت 
نــدارد. چنین چیزی امکان ندارد، زیرا وقتی بحث 
صــادرات می شــود، دامدار دیگــر انگیزه ای برای 

فروش دام در بازار داخلی ندارد.
در ایــن باره حســین ایراندوســت، معاون بهبود 
تولیدات دامی ســازمان جهاد کشاورزی اصفهان 
نیز در گفت وگو با خبرنگار ایمنا اظهار می کند: در 
رابطه با دلیل افزایش قیمت گوشت قرمز، بحث بر 
ســر کمبود نهاده های دامی نیست، بلکه نهاده ها 
فراوان هم یافت می شــود؛ اما تغییر نرخ ارزی که 
از زمان مردمی ســازی یارانه ها اتفاق افتاد، موجب 
افزایــش قیمت نهاده هــا و در نتیجه افزایش نرخ 

دام شد.
وی تصریــح می کند: مثلًا نــرخ جو با حذف ارز 
ترجیحــی از هــزار و ۸۰۰ تومــان به ۱۱ هزار و 
3۰۰ تومان رســید، یا کنجاله ســویا از سه هزار 
و ۴۰۰ تومــان به ۱۶ هزار و 3۰۰ تومان رســید 
و بــه دنبال ایــن افزایش قیمت، قیمت علوفه و 
ســایر نهاده ها هم گران شــد. در کنار این موارد، 
تغییراتی هم در دیگر هزینه های تولید به وجود 
آمد، که درنهایت به افزایش قیمت تمام شده هر 

کیلو دام زنده انجامید.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی 
اصفهان تاکید می کند: البته انتظار این گرانی پس 
از حذف ارز ترجیحی می رفت، زیرا گوشــت مانند 
شیر نیست که در زمانی کوتاه، از افزایش قیمت ها 
تأثیــر پذیرد، بلکه بــا توجه به مصوب نبودن نرخ 
گوشت قرمز و وابستگی قیمت آن به عرضه و تقاضا، 
نرخی مشــخص نشــد، این گونه که در تابستان با 
افت تقاضای مردم و افزایش زاد و ولد دام سبک، با 
فراوانی این محصول روبه رو بودیم و قیمت عرضه 

هم کمتر از انتظار دامدار بود.
ایراندوســت خاطرنشــان می کند: امــا در فصل 
زمستان چون دوره تولیدمثلی دام سبک را پشت 
سر می گذاریم، نرخ عرضه کمتر از تقاضا می شود. 
همچنین بارش ها و یخبندان و ســرمای هوا باعث 
کاهش عرضه دام می شود و در برابر، تقاضا هم در 

این فصل بالاتر می رود.
وی ادامــه می دهد: عــلاوه بر آن، دامی که به بازار 
عرضه می شــود با نهاده نیمایی اســت، اما گوشت 
عرضه شــده در تابستان با نهاده ترجیحی یا همان 
ارز ۴۲۰۰ تومانــی بــود و این تغییر نرخ ارز، اکنون 
تأثیر خود را نشان داده و قیمت عرضه را بالا برده 
است. به عبارتی، اکنون اثر تغییر نرخ ارز ترجیحی 

به نیمایی در این بخش ظاهر شده است.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی 
اصفهان یادآور می شود: با این حال، با تغییر فصل دو 
اتفاق می افتد که قیمت گوشت را کاهشی خواهد 
کرد. کاهش تقاضا و عرضه بیشتر دو موردی است 
که با وجود گرانی ارز، بر قیمت گوشت مؤثر خواهد 
بــود. همچنین انتظــار کاهش قیمت پس از آنکه 
عشــایر وارد اســتان شوند و با توجه به افزایش دام 

متولدشده و پرورش یافته، وجود دارد.
در شــرایطی کــه قیمت گوشــت قرمز در حال 
افزایش اســت، از سوی کارشناسان و فعالان هم 
پیشنهادهایی برای مهار این گرانی ارائه می شود. 
در وهله نخست، تأمین نهاده ها با قیمت مناسب تر 
از سوی دولت؛ پس از آن، عرضه گسترده گوشت 
منجمد به بازار، به طوری که تناســبی در عرضه 
و تقاضــا ایجاد کند؛ نظارت بیشــتر بر مرزهای 
کشــور و ممانعت جدی از قاچاق، توقف صادرات 
رسمی و استفاده از فناوری های لازم برای کاهش 
هزینه های تولید، از جمله مواردی است که به نظر 
می رســد دولت با در نظر گرفتن و اجرای آن ها 
بتواند تا حدودی از روند افزایشــی گوشــت قرمز 

جلوگیری کند.

ح کرد؛ کارشناس بازار سرمایه مطر

گشت هیجان فروش به بورس با اقدام شورای رقابت باز
کارشناس بازار سرمایه  با بیان این که، بازار در روز دوشنبه میانه هفته 
با نوســانات و خبرهای متعددی همراه بود، گفت: یکی از مهم ترین 
خبرهای مضر برای بازار سرمایه نامه شورای رقابت بود که البته بعد 
از آن مشــخص شــد این شــورا آنچنان توانایی اجرایی در خصوص 
فعالیت و جلوگیری از عرضه خودرو در بورس کالا را نداشته است.

علی فراقی افزود: اگر بخواهیم در قسمتی فاکتورهای خبری و بنیادی 
بازار را کنار بگذاریم عدم توانایی شکســت صنایع در محدوده های 
خــاص خــود نوید این نوســانات و تکانه های قیمتی را از قبل داده و 
موردی هم که البته کاهش ارزش معاملات نســبت به روز گذشــته 

عدم توان بیشتر را گوش زد کرد.
این کارشــناس بازار ســرمایه تصریح کرد: همانطور که قبل تر در خصوص 
منتشر نشدن خاصی در مسیر بازار یا به وجود نیامدن ریسک خاصی در بازار 
برای حرکت آن بود انتظار می رود همانطور که بازار در ساعات اولیه خود به 
خوبی عمل کرده بود بتواند معاملات امروز را با روند معاملاتی مســاعد تر و 
پرتقاضا تر پیش ببرد، چیزی که انتظار آن در نیمه دوم تایم معاملاتی برای 

روز دوشنبه بوده اما نامه شورای رقابت باعث هیجان شکل گرفته مانع از آن 
شد ولی نحوه معاملات برخی شرکت ها خصوصاً خودرویی ها در نیمه دوم بازار 
به خوبی جمع آوری به صورت حجم های قابل توجه در قیمت های پایین تر را 
نمایش داد، البته این رفتار در برخی دیگر نمادها هم به خوبی مشاهده شد.

فراقــی افــزود: مورد جا افتــاده در خصوص فعالیت و عرضه خودرو در بورس 
کالا این اســت که طبق گفته برخی کارشناســان یا فعالان این مورد صحیح 
است که در خیلی از کشورها عملًا عرضه خودرو بهترین حالت جهت عرضه 
نیســت ولی برای شــرایط فعلی کشور ما خصوصاً صنعت خودرو جز بهترین 

راهکارها در جهت نفع تولید کننده و مصرف کننده خواهد بود.
کارشناس بازار سرمایه ادامه داد: نکته ای هم می توان به آن اشاره داشت در 
خصوص اشــاره برخی از افراد زمانی که صنعت بانک با چند روزی توجه و 
اســتقبال مواجه شــد شروع به گفتن عقب ماندگی این صنعت داشتند که با 
رسیدن به ناحیه های خود عملًا در مسیر نوسانات سینوسی قرار گرفتند و از 
توجه بازار خارج گردیدند ولی انتظاری که از این صنعت می رود حرکت در کنار 
صنعت خودرو است و احتمالاً روند حرکتی این صنعت از لحاظ زمانی با هم 

متوازن باشند و روند معاملات آنها در روزهای صعودی بازار هم مانند هم باشد.
علی فراقی اضافه کرد: در پایان هم هرچند عدد و رقم های شــاخص در روز 
معاملاتی اخیر مثبت بوداما رفتار معامله گران و سبدهای بورسی این موضوع 
را نشان نداد، ولی به خوبی می توان تک سهم هایی را در این موارد شناسایی 
کرد که زمان شــکل گیری خبرهای با هیجان منفی به خوبی خلاف جریان 

بازار حرکت می کنند و دارای بازده های مناسبی در این زمان هستند.
فراقــی در پایــان تصریــح کرد: در مورد تکمیلی هم جهت رفتار و نامه ای که 
توســط شــورای رقابت منتشر شد، بهترین رفتار حرفه ای عمل در خصوص 
حوزه اختیارات است و صرفاً زمانی هر سازمانی به دور از اختیارات خود عمل 
کند همیشه نتایج منفی به بار خواهد داشت خصوصاً زمانی که این تصمیم ها 
در ارتباط با بازارهای مالی باشد زیرا سرمایه و اموال افراد درگیر است و تأثیر 
خواهد پذیرفت خصوصاً زمانی که بازار ســرمایه در وهله زمانی قرار دارد که 
بســیار بیشــتر از قبل نیازمند آرامش و ثبات در تصمیم گیری است تا بتواند 
به خوبی وظیفه جذب ســرمایه ای را یکی از پایه ای ترین موارد شــکل گیری 

آن است انجام دهد.

ک و درمان گار « از رشد هزینه های رستوران، خورا گزارش  »روز

کی ها تخته گاز می تازند! خورا
 نرخ تورم عمومی در پایان دی ماه امسال 
بــه حدود ۵۱ درصد رســید. این عدد را 
مرکز آمــار ایران با رصد هزینه های ۱۲ 
گــروه از کالا و خدمــات مختلف درنظر 
گرفته و نشان می دهد خانواده های ایرانی 
در دی ماه امسال به طور میانگین نزدیک 
۵۰ درصد بیشتر از دی ماه پارسال هزینه 
کرده اند. بین این ۱۲ گروه بیشترین تورم 
را در گروه هتل و رستوران شاهد بودیم و 
مرکــز آمار می گوید افزایش هزینه ها در 
این بخش نســبت به خوراکی ها بیشــتر 
بــوده اســت. در طرف مقابــل کمترین 
تورم نقطه ای در گروه ارتباطات به چشم 

می خورد.
 تورم خوراکی ها و آشــامیدنی ها در یک 
سال گذشته تقریبا ۷۰ درصد بوده است. 
مرکز آمار با رصد قیمت انواع نان و غلات، 
گوشــت قرمز، انواع لبنیات، میوه و ... در 
حدفاصــل دی ماه ۱۴۰۰ تا پایان دی ماه 
امســال به این عدد رســیده و این وسط 
بیشترین رشد قیمت را برای گروه روغن و 
چربی ها شاهد بودیم؛ حدود ۲۴۸ درصد 
کــه البته بخش بزرگی از این موضوع به 
ماجرای دور جدید طرح هدفمند ســازی 
یارانه هــا در اردیبهشــت ۱۴۰۱ ارتباط 
دارد. در طرف مقابل همین آمار ها نشان 
می دهند کمتریــن تورم عمومی را بین 
خوراکی هــا بابت چای، قهــوه، کاکائو، 
نوشــابه و آب میوه شاهد بودیم و به طور 
میانگین قیمــت این کالا ها نزدیک 3۲ 
درصد در یک ســال گذشته افزایش پیدا 

کرده که این عدد نزدیک ۲۰ درصد از نرخ 
تــورم عمومی یا همان تورم نقطه به نقطه 

در پایان دی ماه کمتر است.
قیمــت گوشــت قرمز و ســفید در این 
مــدت یعنی دی ماه پارســال تــا پایان 
دی ماه امســال حدود ۶۷ درصد افزایش 
پیدا کرده و اگر در هفته های اخیر سری 
بــه بازار زده باشــید، احتمالا درجریان 
روند صعودی قیمت گوشــت قرمز قرار 
گرفتید. احتمالا به همین خاطر است که 
در اولین روز های بهمن امســال سازمان 
جهاد کشاورزی اســتان تهران تصمیم 
به عرضه گوشــت قرمز منجمد با قیمت 
مصوب برای فروشــگاه های زنجیره ای، 

غرفه هــای میادیــن میــوه و تره بار و ... 
گرفته است.

بیشــترین تورم عمومی بین انواع کالا 
و خدمات که طبق تقســیم بندی های 
مرکز آمار شــامل ۱۲ گروه می شــود، 
در گــروه هتل و رســتوران به چشــم 
می خــورد؛ حــدود ۷۸.۵ درصد. یعنی 
افزایــش هزینه های هتل و رســتوران 
در حدفاصــل دی ماه پارســال تا پایان 
دی ماه امســال بیشــتر از خوراکی ها 
بــوده و ایــن عدد نزدیــک ۲۷ درصد 
بالاتر از تورم عمومی محاسبه می شود. 
آن طــرف ماجرا باید به گروه ارتباطات 
اشاره کنیم. چون مرکز آمار می گوید در 

پایان دی ماه امسال به قیمت تعرفه های 
مکالمه، بســته های اینترنتی و ... به طور 
متوســط ۱۲.۸ درصد نسبت به پارسال 
اضافه شده است. بعد از گروه ارتباطات، 
کمترین تورم نقطه ای را در یک ســال 
قبلی هزینه های تفریح و فرهنگ داشته 
است و مرکز آمار میزان افزایش قیمت ها 
در این گروه را کمتر از 3۲ درصد می داند. 
براســاس جدید تریــن داده های مرکز 
آمــار تورم نقطه ای هزینه های تفریح و 
آمــوزش، مبلمان و لوازم خانگی تقریبا 
در همین محدوده بوده است و خریداران 
دخانیات در دی ماه امســال نســبت به 
دی ماه پارســال به طور متوسط 33.۵ 

درصد بیشتر هزینه کرده ا ند.
تورم مســکن در یک ســال قبلی حدود 
3۷ درصد بوده اســت. این را مرکز آمار 
با بررســی روند قیمت مســکن در تمام 
مناطق شــهری و روستایی حساب کرده 
کــه البته به جــز بازار مســکن تهران، 
آمار هــای رســمی از تحولات این بخش 
در ســایر شهر ها و روستا ها وجود ندارد. 
همین آمار های رسمی نشان می دهد در 
شــهری مثل تهران به عنــوان پایتخت، 
در یک ســال گذشــته چیزی حدود ۴۶ 
درصــد به میانگین قیمت خانه ها اضافه 
شــده اســت. ناگفته نماند که عدد 3۷ 
درصدی اعلام شــده از سوی مرکز آمار 
به عنوان تورم نقطه ای مســکن در پایان 
دی ماه شامل قیمت مسکن، هزینه های 
اجاره بها، هزینه هــای نگهداری از خانه 
و قبض هــای آب و برق می شــود که اگر 
ســراغ جزییات این بخش برویم با اعداد 
۱۴.۵ درصدی به عنــوان تورم نقطه ای 
هزینه هــای آب و بــرق و 3۹.۵ درصدی 
به عنــوان تورم نقطه ای مســکن روبرو 

می شویم.
تــورم پوشــاک در ایــن مــدت حدود 
۴۵ درصــد بوده اســت و این عدد برای 
هزینه های بهداشت و درمان نزدیک ۵۴ 
درصد برآورد شــده است. یعنی افزایش 
هزینه های بهداشــت و درمان برخلاف 
هزینه های پوشاک، مسکن، لوازم خانگی 
و حمل ونقــل نســبت به تورم عمومی یا 

همان تورم نقطه ای بیشتر بوده است.

خبر ویژه

دبیر انجمن شــرکت های هواپیمایی گفت: شرکت های هواپیمایی 
بــرای اینکــه بتوانند به فعالیت خود ادامه دهند و هزینه های خود را 
تأمین کنند مجبور به اعمال افزایش قیمت 3۰ درصدی به صورت 
میانگین شــدند. مقصود اســعدی سامانی اظهار کرد: در بهار امسال 
افزایــش 3۰ درصــدی بلیت هواپیما در شــورای عالی هواپیمایی و 
پس از آن در ســتاد تنظیم بازار تصویب شــد، اما اجرای آن از طریق 

سازمان هواپیمایی ابلاغ نشد.
وی افــزود: شــرکت های هواپیمایی برای اینکــه بتوانند به فعالیت 

خــود ادامــه دهند و هزینه های خود را تأمین کنند مجبور به اعمال 
افزایش قیمت 3۰ درصدی به صورت میانگین شــدند.دبیر انجمن 
شــرکت های هواپیمایی در خصوص هزینه شرکت های هواپیمایی 
خاطرنشــان کرد: از ابتدای ســال جاری حقوق و دستمزد 3۰ درصد 
افزایش پیدا کرده است، تعرفه های گمرکی نیز از چهار هزار و ۲۰۰ 
تومان به بیست و هشت هزار تومان تغییر پیدا کرده که این عوامل 
در مجموع هزینه های فعالان صنعت هواپیمایی را افزایش می دهد 
اما با وجود این شرایط از دی ماه سال گذشته تاکنون افزایش قیمت 

نداشتیم.اســعدی ســامانی تصریح کرد: علاوه بر هزینه هایی مانند 
دستمزد و تعرفه های گمرکی، قیمت هر لاستیک هواپیما با افزایش 
بیــش از صددرصــدی از ۱,۲۰۰ دلار بــه بالای دو هزار و ۷۰۰ دلار 
رسیده است. ما در بهار امسال از شورای عالی هواپیمایی افزایش 3۰ 
درصــدی نــرخ را گرفتیــم و تا دو هفته پیش نجابت به خرج دادیم و 
منتظر ابلاغ بودیم.وی افزود: هر ساعت صندلی پرواز ۴۰ دلار برای 
ایرلایــن هزینــه دارد؛ اما میانگین افزایش 3۰ درصدی قیمت ها، باز 

هم هزینه دلاری هر صندلی پرواز را نمی دهد.

دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی خبر داد:

افزایش قیمت ۳۰ درصدی بلیت هواپیما
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نفت و انرژی 4

آوری می شوند  کامل  جمع  گازهای همراه نفت در افق 14۰4 به طور  

 خداحافظی با گازهای مشعل 

کوتاه از انرژی

بین الملل

آمریکا معافیت تحریمی 
 میدان گازی مشترک ایران 

و انگلیس را تمدید کرد
وزارت خزانــه داری آمریــکا معافیت 
تحریمی میدان گازی مشــترک ایران 
و انگلیــس در دریای شــمال را برای 
یــک دوره ۲ ســاله تمدید کرد.دولت 
آمریــکا معافیت میدان گازی رهام در 
دریای شمال از تحریم های ضد ایرانی 
را تمدید کرده است.شرکت انگلیسی 
سریکا که ۵۰ درصد سهام میدان گازی 
رهــام را در اختیار دارد در اطلاعیه ای 
اعلام کرد معافیت میدان نفتی رهام از 
تحریم ها علیه ایران تمدید شده است و 
بنابراین کلیه شرکت ها می توانند بدون 
تــرس از مجــازات آمریکا به ارائه کالا 
و خدمــات در این میدان ادامه دهند.
ایــران نیــز ۵۰ درصد ســهام میدان 
گازی رهام را در اختیار دارد. شــرکت 
انگلیسی بریتیش پترولیوم که پیش تر 
مالک نصف سهام این میدان بوده است 
معتقد اســت این میدان ۱3۵ میلیون 
بشــکه نفت خام و ۸۰۰ میلیون فوت 
مکعب گاز طبیعی را در خود جای داده 
اســت. بر اساس آمارها، پنج درصد از 
نیاز روزانه انگلیس به گاز از این میدان 
تامین می شود.دوره معافیت تحریمی 
میــدان گازی رهــام در 3۱ ژانویه به 
پایان می رســید که بر اساس تصمیم 
اوفک این معافیت برای دو سال آینده 
تمدید شــده اســت. دولت آمریکا در 
ژانویه ۲۰۲۱ و تحت فشار لندن برای 
تامین نیازهای انرژی خود این میدان 
را از تحریم هــا علیــه ایران معاف کرد.
میتچ فلگ مدیرعامل شــرکت سریکا 
پیش تر گفته بود ایران هیچ نقشی در 
تصمیمات مرتبط با میدان رهام ندارد 
و هیــچ منفعــت اقتصادی از تولیدات 
ایــن میدان نمی بــرد.در حالی وزارت 
خزانــه داری آمریــکا معافیت میدان 
رهــام از تحریم هــا علیه ایران را برای 
یک دوره دو ساله تمدید کرده است که 
اروپا تحت تاثیر جنگ اوکراین و ایجاد 
اختلال در صادرات نفت و گاز روســیه 
در بحران انرژی به سر می برد.همچنین 
هفته گذشــته پایگاه خبری بلومبرگ 
طی گزارشــی از افزایش صادرات نفت 
ایران به بیش از ۱.3 میلیون بشکه در 
روز خبر داده و نوشته بود دولت آمریکا 
در سایه جنگ اوکراین و کمبود انرژی 
در بازار چشم خود را به روی این مسئله 

بسته است.

سقوط صادرات نفت 
هفتگی روسیه

صادرات نفت روسیه که از طریق دریا 
حمل می شود، هفته گذشته ۸۲۰ هزار 
بشکه در روز معادل ۲۲ درصد کاهش 
یافت.حجم صادرات نفت روســیه در 
هفته منتهــی به ۲۰ ژانویه، به میزان 
۸۲۰ هزار بشــکه در روز کاهش یافت 
و به ۲.۹۸ میلیون بشکه رسید و عمده 
رشــدی که هفته پیش از آن داشــت 
را از دســت داد. این بزرگترین کاهش 
صادرات از بنادر روسیه در اقیانوس آرام 
بود و صادرات از آرکتیک و دریای سیاه، 
کاهش کمتری داشــته است.با وجود 
این کاهــش، میانگین چهار هفته ای 
صــادرات نفت روســیه بالاتر رفت و 
برای دومین هفته متوالی، بالای ســه 
میلیون بشکه در روز ماند. بر اساس این 
شاخص، صادرات نفت دریابرد روسیه 
تقریبــا مطابق با ســطحی بود که در 
طول نیمه دوم ســال ۲۰۲۲ مشاهده 
شــده بود.درآمد تعرفه صادرات نفت 
روســیه، افت چشمگیری پیدا کرد که 
ایــن کاهش، مطابق بــا افت صادرات 
هفتگی بود. فرمول بازنگری شــده که 
در ابتدای ســال ۲۰۲3 معرفی شــد، 
نــرخ تعرفه صادرات هر بشــکه نفت 
را نصــف کرده و بــا کاهش صادرات، 
درآمــد آن به پایین ترین میزان پیش 
از آغاز جنگ، بر مبنای هفتگی و چهار 
هفته ای رســیده است. مسکو در نظر 
دارد در نحــوه محاســبه مالیات نفت، 
تغییراتی دهد تا درآمدهایش را تقویت 
کند.اگرچه جریــان صادرات نفت در 
مواجهه با تحریــم اتحادیه اروپا علیه 
واردات دریابرد نفت از این کشور، ادامه 
پیدا کرده اما مســکو با تحریم ها علیه 
صادرات فرآورده های نفتی روبروست 
کــه از پنجم فوریه، به اجرا گذاشــته 

می شود. 

دو نماینده مجلس خواستار شدند؛

تعرفه گاز در مناطق سردسیر 
اصلاح شود

دو نماینــده مجلس شــورای اســلامی در 
تذکــرات جداگانــه ای بر لزوم اصلاح تعرفه 
گاز در مناطق سردسیر تاکید کردند. حسین 
بامیری در جلســه علنی دیروز  در تذکری 
گفت: متاســفانه شاهد کاهش دمای هوا در 
مناطق سردســیر، کوهستانی و برف گیر از 
جمله در اســتان چهارمحال و بختیاری به 
ویژه بخش های رودشــت، دهستان ریگ و 
بخش موج از شهرســتان لردگان هستیم به 
طــوری که به منفی 3۰ درجه هم رســید؛  
در این ســرمای بی سابقه عملا امکان صرفه 
جویی ۲۰ درصدی در مصرف گاز وجود ندارد 
لــذا تبصــره ۲ تصویب نامه هیات وزیران در 
۱۵ آذر ۱۴۰۱ اصلاح شــود.همچنین احمد 
راســتینه، نماینده شهرکرد نیز در تذکری 
گفت: تعرفه گاز مناطق سردســیری اصلاح 
شود؛ مردم چهارمحال و بختیاری در ماه های 
گذشــته دمای منفی ۱۰ تا منفی ۲۸ درجه 
را تحمــل کردند و دیگر تحمل قبوض صادر 

شده برای گاز را ندارد.

معاون راهبری تولید شرکت برق حرارتی:

تولید برق نیروگاه های حرارتی 
 به ۲۸۸ میلیون 

مگاوات ساعت رسید
معاون راهبری تولید شــرکت برق حرارتی 
گفت: میزان تولید برق نیروگاه های حرارتی 
از ابتدای امسال تاکنون با افزایش دو درصدی 
نســبت به مدت مشابه سال گذشته به ۲۸۸ 
میلیون مگاوات ســاعت رسیده است.ناصر 
اســکندری با اشاره به شروع فصل تعمیرات 
نیروگاه های حرارتی سراسر کشور، افزود: از 
ابتدای مهرمــاه به منظور تامین برق پایدار 
پیک تابســتان سال آینده حدود ۱۰۷ هزار 
مگاوات برنامه تعمیراتی در دســتور کار قرار 
گرفته است.وی با اشاره به اینکه تاکنون بیش 
از ۴۸ هزار مگاوات از این برنامه آغاز شده است، 
ادامــه داد: تاکنون ۴۲ هزار مگاوات از برنامه 
شروع شده در این بخش به پایان رسیده است 
و امیدواریم تا پایان اردیبهشــت ماه بتوانیم 
با اتمام به موقع برنامه های یاد شــده تمامی 
واحدهای نیروگاهی را برای تامین برق پایدار 
روزهــای اوج مصرف برق کشــور در اختیار 
داشــته باشیم.اســکندری با تاکید بر اینکه 
بیش از ۸۱ درصد ظرفیت نیروگاهی کشور 
در اختیار واحدهای تولید برق حرارتی است، 
گفت: این نیروگاه ها از ابتدای ســال جاری 
تاکنون توانســته اند بــا تولید ۲۸۸ میلیون 
مگاوات ساعت انرژی نقش مهمی در تامین 
برق پایدار و مطمئن برای مشترکان سراسر 

کشور داشته باشند.

توضیحات شرکت پالایش و پخش 
فراورده های نفتی درباره آلودگی هوا

 سوخت توزیعی کلانشهرها 
تر است یورو 4 و بالا

درحالی که کیفیت ســوخت خودرو یکی از 
متهمان آلودگی هوا به ویژه در کلان شــهرها 
شناخته شده، شرکت ملی پالایش و پخش 
فراورده هــای نفتی می گوید که "بر اســاس 
آمارهای ســازمان حفاظت محیط زیســت 
و ســازمان ملــی اســتاندارد، بنزین توزیع 
شــده در کلان شــهرها با استاندارد یورو ۴ و 
بالاتر تامین و بنزین در ســایر نقاط کشــور 
نیز با اســتانداردهای زیست محیطی توزیع 
می شود. " آنطور که شرکت پالایش و پخش 
فراورده هــای نفتــی اعلام کــرده در حال 
حاضر، گریدهای مختلفی از بنزین متناسب 
با توانمندی پالایشــگاه ها تولید می شود که 
از نظــر عدد اکتان بنزیــن۸۷، بنزین۹۱ و 
بنزین۹۵ اســت، این بنزین ها به لحاظ عدد 
اکتان، با هم متفاوت بوده اما دیگر مشخصات 
آنها نزدیک به هم هستند. همچنین در همه 
بنزین هــای تولیدی، آروماتیک کمتر از 3۵ 
درصد حجمی بوده، الفین کمتر از ۱۸ درصد و 
گوگرد عموماً کمتر از ۵۰پی پی ام است.طبق 
اعلام این شــرکت، توان تولید بنزین یورو۴ 
ایران روزانه ۷۵ میلیون لیتر بوده که طبق بند 
قانون مادامی که مصرف بنزین مدیریت شود 
در سقف ۸۵ میلیون لیتر، شرکت پالایش و 
پخش موظف است ۹۰ درصد بنزین مصرفی 
را بــر مبنای اســتاندارد، تولید و توزیع کند 
و این در حالی اســت کــه میانگین مصرف 
روزانه بنزین در سال جاری ۱۰3 میلیون لیتر 
بوده اســت. اکنون طرح های ارتقای کیفیت 
در پالایشــگاه های کشور در حال اجرا است 
که از مهم ترین این طرح ها می توان به طرح 
جایگزینی ۲۱۰هزار بشکه ظرفیت جدید به 
پالایشگاه آبادان اشاره کرد. از سوی دیگر در 
حال حاضر ایران روزانه ظرفیت تولید ۱۱۰ 
میلیون لیتر نفت گاز در ۱۰ پالایشــگاه خود 
را دارد. طبق اعلام شــرکت پالایش و پخش 
فراورده هــای نفتی از این میزان ۵۵ میلیون 
لیتر استانداردهای یورو ۴ و یورو ۵ را دارد. 

معــاون برنامه ریــزی وزیر نفــت از جمع آوری کامل 
گازهــای همراه نفت در افــق ۱۴۰۴ خبر داد و گفت 
: تا پایان ســال آینده ۵۰ درصد از ســوزاندن گازها کم 
می شود.هوشــنگ فلاحتیان، درباره اقدام های دولت 
ســیزدهم در کاهش گازســوزی مشعل و همچنین 
برنامه های آینده وزارت نفت برای به حداقل رساندن 
آن توضیح داد.وی در تشریح مقدار تولید و مصرف گاز 
کنونی کشور گفت: هم اکنون روزانه حدود یک میلیارد 
مترمکعب گاز ترش در کشــور برداشــت و از این رقم 
حدود ۸۵۰ میلیون مترمکعب گاز شیرین روزانه برای 
مصارف مختلف در فصل سرد سال به شبکه سراسری 
گاز تزریق می شود.معاون برنامه ریزی وزیر نفت افزود: 
اگر گازهایی در مشعل سوزانده می شود براساس داده ها 
۴۰ میلیون مترمکعب بدانیم، مقایسه آن با گاز ترش 
برداشتی و گاز شیرین تزریقی به شبکه، نشان می دهد 
درصدهای اعلامی درباره گازسوزی در مشعل  صحیح 
نیست و با این حال همین مقدار نیز بسیار زیاد است 

و می تواند کاهش یابد.

به صفر رساندن گازسوزی در مشعل معنا ندارد
فلاحتیــان درباره امکان کاهش ســوزاندن گازهای 
ارسالی به مشعل تصریح کرد: الزاماً نمی توان سوزاندن 
گازهای مشــعل را به صفر رســاند زیرا فرآیندهای 
پالایشــگاهی و پتروشــیمی بر اساس استانداردهای 
موجود به گونه ای اســت که مشــعل همچون سوپاپ 
اطمینان عمل می کند و اگر گاز مشــعل خارج نشود، 
انفجار رخ می دهد، بنابراین بعضی از فرآیندها به طور 
طبیعی گاز مشعل دارند.وی افزود: البته برخی فرآیندها 
که به طور مداوم گاز مشعل دارند، باید مدیریت شوند که 
این گازها به دو دسته کلی تقسیم می شوند، گازهای 
همراه نفت و گازهای پالایشگاه های گازی، در دسته اول 

ما از گازهای همراه نفت صحبت می کنیم که برای آنها 
در یک سال و نیم گذشته اقدام های خوبی انجام شده 
است و پروژه های گذشته نیز شتاب گرفته اند.معاون 
برنامه ریزی وزیر نفت درباره مقدار گازهای همراه نفت 
حذف شــده با اقدام های دولت ســیزدهم اظهار کرد: 
با مجموع اقدام های انجام شــده، تا پایان سال ۱۴۰۰، 
حدود ۱.۵ میلیون مترمکعب در روز از میزان گازهای 

مشعل کاسته ایم.

جمع آوری 5۰ درصد گازهای مشعل همراه نفت تا 
پایان سال آینده

فلاحتیــان درباره پروژه هــای در حال اجرا در زمینه 
جمع آوری گازهای مشعل همراه نفت و وضع آنها نیز 
گفت: بر اســاس برنامه ریزی های انجام شده، تا پایان 
امسال یا اوایل سال آینده معادل ۸.۲ میلیون مترمکعب 
گاز به صورت روزانه از مشعل ها جمع آوری می شود و 

در سال ۱۴۰۲، روزانه ۱۸.۲ میلیون مترمکعب دیگر 
به این مقدار افزوده می شود و برای سال ۱۴۰3، روزانه 
۱۷ میلیون مترمکعب دیگر و در سال ۱۴۰۴ نیز برابر 
۷ میلیون مترمکعب در روز از سوختن گازهای مشعل 

کاسته می شود.
وی درباره این مقدار گاز که قرار است تا سال ۱۴۰۴ 
جمع آوری شــوند، تصریح کرد: درواقع تا پایان سال 
آینده انتظار جمع آوری ۵۰ درصد گازهای مشــعل 
را داریــم و تــا پایان افق ۱۴۰۴، باقی مانده این گازها 
جمع آوری می شــوند.معاون برنامه ریزی وزیر نفت 
در تشــریح پروژه های در دســت اقدام در این رابطه 
گفت: اکنون پروژه ان جی ال 3۱۰۰ یکی از طرح های 
جمع آوری گازهای مشــعل اســت کــه ۷۸ درصد 
پیشرفت دارد و با تکمیل آن ۵.۵ میلیون مترمکعب 
گاز مشــعل حذف می شود و ان جی ال 3۲۰۰ حدود 
۶.3 میلیون مترمکعب گاز مشــعل جمع می کند و 

این طرح ۹۴.۵ درصد پیشــرفت دارد، طرح ارســال 
گازهای مشــعل به ان جی ال خارک را داریم که آن 
هــم ۷.۵ میلیون مترمکعب جمع آوری می کند و در 
حال حاضر ۶۵ درصد پیشــرفت دارد.فلاحتیان به 
طرح بهینه سازی تأسیسات گاز مشعل بیدبلند خلیج 
فارس اشــاره کرد و گفــت: این طرح با ۱.۱ میلیارد 
دلار ســرمایه گذاری در حال اجراســت و 3۶ درصد 
پیشــرفت دارد، همچنین طرح جمع آوری گازهای 
شــرق کارون نیز در حال اجراســت که پیشرفت 3۶ 

درصد پیشرفت دارد.

ورود سرمایه گذار به طرح های جمع آوری گازهای 
مشعل میدان های نفتی

وی بــا توضیحی دربــاره طرح های در حال اجرا ادامه 
داد: باید به میدان هایی نفتی اشــاره کنم که مزایده 
فــروش گازهــای مشــعل آنها پایان یافتــه و اکنون 
سرمایه گذار پای کار است. این میدان ها شامل میدان 
پارســی کلاســتر، مارون 3، منصوری، مارون ۶، نفت 
شهر و سومار، سروستان و سعادت آباد، چشمه خوش 
و غرب کارون می شــود که قراردادهای آن امضا شده 
است و در مجموع روزانه ۵.۱۸ میلیون مترمکعب گاز 
جمع آوری می شــود.معاون وزیر نفت به میدان هایی 
که مزایده آنها در حال انجام است نیز اشاره و تصریح 
کرد: برای میدان های خشت، مسجدسلیمان و سکوی 
ســلمان مزایده هایی از سوی شرکت ملی نفت ایران 
در حال انجام است که معادل ۵.۶ میلیون مترمکعب 
جمع آوری گازهای مشعل را برای آنها متصور هستیم 
و با اجرای همه این طرح ها امیدواریم بتوانیم ۵۰ درصد 
گازهای مشــعل مربوط به بخش تولید نفت را در دو 
ســال آینده جمع آوری کنیم و ۵۰ درصد دیگر نیز تا 

افق ۱۴۰۴ حذف می شود.

خبر ویژه

رئیس کمیسیون روانکارهای خودرویی و صنعتی اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های 
نفت، گاز و پتروشــیمی ایران گفت: کاهش عرضه روغن موتور در بورس کالا موجب 
ایجاد پیامدهای متعددی همچون تعطیلی کارخانه ها شده که باید جلوی آن گرفته 
شود.محسن رفعت  با بیان اینکه وقتی شرکتی هم تامین کننده اصلی ترین ماده اولیه 
است و هم در سطح بازار رقیب به حساب می آید نتیجه کار انحصار و مهندسی بازار 
می شــود: اظهار کرد: در چنین شــرایطی که هدف انحصار طلبی است شرکت عرضه 
کننده با عنوان قاچاق عوام فریبی کرده و عرضه در بورس را مهندسی می کند و این 

در شــرایطی اســت که بورس قوانینی را پیش بینی کرده اســت که به راحتی می توان 
با اعمال آنها سواســتفاده را به حداقل رســاند.وی افزود: شــرکت عرضه کننده مدعی 
افزایش عرضه در بازار بوده این در شرایطی است که دو نوع از روغن پایه های مخصوص 
تولید روغن موتور از بورس حذف شده اند و این موضوع باعث تعطیلی بخش وسیعی 
از کارخانه های تولید روغن موتور شــده اســت.وی با بیان اینکه علیرغم ادعای این 
شرکتها بی شک تاثیر خود را در بازار مصرف می گذارد، گفت: این اتفاق کاملا برنامه 

ریزی شده است چرا که از شهریور روند عرضه فراز نشیبهای بسیاری داشته است .

کالا  کاهش عرضه مواد اولیه روغن موتور در بورس 

رئیس کانون انجمن های صنفی جایگاه داران خبر داد؛

افزایش ۲۰ درصدی مصرف بنزین
رئیس کانون انجمن های صنفی جایگاه داران با بیان اینکه متوسط 
مصرف در دی ماه به ۱۰۵ میلیون لیتر رسید، گفت: کسی چنین 
مصرفــی را پیش بینی نمی کرد، به طوری که نســبت به ماه های 
گذشته حدود ۷ درصد افزایش و نسبت به زمان مشابه سال قبل 
حدود ۲۰ درصد متوســط افزایش یافت.همایون صالحی  اظهار 
داشــت: باتوجه به اینکه در تامین گاز به مشــکل برخوردیم و با 
افت گاز مواجه شدیم، برای جلوگیری از قطع گاز خانگی مجبور 
شــدند در برخی اســتان ها واحدهای سی ان جی را تعطیل کنند و 
هر جایی لازم بود گاز قطع شــد. به همین نســبت هم با افزایش 
مصــرف بنزین مواجه شــدیم، افزایش مصرف به گونه ای بود که 

در یــک روز از دی مــاه به ۱۱۸ میلیون لیتر هم رســید در حالی 
که در هیچ زمســتانی این اتفاق نیفتاده بود.وی خاطرنشــان کرد: 
در فصل زمســتان ســال های گذشــته ما همیشه کاهش مصرف 
داشــتیم، امــا امســال به دلایل مختلف از جملــه اینکه افت گاز 
شدیدتر از سال های گذشته بود مصرف بنزین بالا رفت و ناترازی 
بیشــتر خود را نشــان داد. وی با بیان اینکه متوســط مصرف در 
دی ماه به ۱۰۵ میلیون لیتر رســید، گفت: کســی چنین مصرفی 
را پیش بینی نمی کرد، به طوری که نســبت به ماه های گذشــته 
حدود ۷ درصد افزایش و نســبت به زمان مشــابه سال قبل حدود 
۲۰ درصد متوسط افزایش یافت.رئیس کانون انجمن های صنفی 

جایگاه داران با پیش بینی اینکه در نوروز امســال با مشــکل تامین 
بنزین مواجه می شــویم، تصریح کرد: هنوز نمی دانیم به واردادت 
منجر می شــود و یا اینکه باید تولید بیشــتر بنزین داشــته باشیم 
امــا آنچه واضح اســت اینکه همــه ارکان باور پیدا کردند که باید 
ظرفیت ها را بالاببرند. طبق اخبار واصله از پالایشگاه اصفهان؛ به 
شدت تلاش می شود که بتوانند افزایش تولید داشته باشند، البته 
برنامه درازمدت و  میان مدت تا سال ۱۴۰۵ هم در نظر گرفته اند، 
اما واقعیت اینکه اینها علاج درد نیست.وی بیان داشت: طی چند 
ســال گذشــته همه شرایط بحرانی را به شکل مسکن موقتی طی 

کردیم، ما هر ســال این مشکل را داشتیم .

معاون وزیر نفت :

کوره امسال   استانداردسازی نفت 
اجرایی نمی شود

تهرانی هــا طی 3۲روز اول زمســتان، ۲۱روز 
»هوای  ســمی« تنفس کردنــد. با این وجود 
خبری از استاندارد سازی گازوییل و نفت کوره 
به عنوان متهمان اصلی آلودگی هوا نیســت. 
البتــه مهدی اســلامی پناه رییس ســازمان 
اســتاندارد به تازگی از تدوین استاندارد این 
سوخت های آلاینده تا پایان امسال خبر داده 
است. اما مساله اینجاست که وزارت نفت که با 
وجود گذشت 3 سال از موعد مقرر هنوز کاری 
بــرای اجرای طرح کهاب نکرده و در ماه های 
گذشــته کیفیت را فدای کمیت بنزین کرده، 
تا چه اندازه قرار اســت که به اســتانداردهای 
جدید این ســوخت های آلاینده پایبند باشد.
اســتانداردی که جلیل سالاری معاون اوجی 
هزینه آن را بسیار بالا دانسته می گوید: تولید 
مازوت استاندارد و سولفور زدایی از نفت کوره 
برای هر پالایشگاه ۲ تا 3 میلیارد دلار هزینه 
دارد. بــه همین دلیل چگونگی و نحوه تامین 
منابع لازم برای اجرای آن اهمیت بالایی دارد. 
بخشــی از منابع لازم برای ســولفور زدایی از 
مــازوت طبق قانون بودجه قرار اســت که از 

محل تفاوت کیفی ســازی تامین شود. البته 
پیشنهاد ما این است که درآمد ناشی از عوارض 
آلایندگی در قانون صرف طرح های توســعه 
ای مربــوط به هوای پاک و کاهش آلایندگی 
و پروژه هایی از این دســت شــود. به باور من 
کســی که صنعت ســبز دارد، نباید عوارض و 
آلایندگی پرداخت کند.مدیر عامل شــرکت 
پخــش و پالایش همچنین در پاســخ به این 
ســوال که استاندارد نفت کوره از چه تاریخی 
در کشــور اجرایی خواهد شــد، به بازار گفت: 
پروژه هایی برای اســتاندارد سازی نفت کوره 
دیده شــده و در شرکت های پالایشی برنامه 
ریزی هایی صورت گرفته و به تدریج در حال 
انجام اســت. همچنین مــدل هایی نیز برای 
ســرمایه گذاری در پالایشــگاه ها دیده شده.
معــاون وزیر نفت همچنین در پاســخ به این 
ســوال که با توجه به شــرایط و کیفیت هوای 
بســیاری از کلان شهرهای کشور، استاندارد 
سازی مازوت امسال اجرایی می شود، افزود: 
اجرای یکباره این طرح شدنی نبوده و امسال 

شرایط برای آن فراهم نیست.

ح کرد؛ مدیر مرکز تحقیقات آب و فاضلاب موسسه تحقیقات آب مطر

 ضرورت ملزم شدن ساختمان های جدید 
به سیستم بازچرخانی آب

مدیــر مرکز تحقیقات آب و فاضلاب موسســه 
تحقیقات آب وزارت نیرو گفت: ضروری اســت 
بــا توجه به وضعیت منابع آب، ســاختمان های 
جدیدی که احداث می شــوند ملزم به داشــتن 
سیســتم های بازچرخانــی آب شــوند.عباس 
اکبــرزاده افزود: اخیراً رئیس شــورای شــهر، 
شــهردار را ملــزم کــرد که لایحه ای به شــورا 
بیاورد که مشــابه اصفهان و مشهد مصوبه هایی 
در خصــوص بازچرخانی آب در ســاختمان ها 
داشــته باشند.وی ادامه داد: این موضوعی است 
که در اســتراتژی های خروجی نقشه راه تصفیه 
فاضلاب که توسط مرکز تحقیقات آب و فاضلاب 
تدوین شــده بود نیز مورد تاکید قرار گرفته بود.

عضو هیئت علمی موسسه تحقیقات آب وزارت 
نیرو خاطرنشــان کرد: پیشنهاد ما این است که 
با توجه به اینکه ســاخت و ســاز در حال انجام 
اســت و شهرهای جدیدی نیز ساخته می شوند 
در اولویت نخست، ساختمان های جدید و به ویژه 
در ســاخت شهرهای جدید هم در فاز طراحی و 
هــم در اجرا همــه تمهیدات و تجهیزاتی که در 
فرآیند بازچرخانی آب لازم است را در نظر بگیرند.

اکبرزاده گفت: اگر قرار است این کار انجام شود 
بایســتی در قالب مباحث الزامی ساخت مسکن 
و در بســتر قانونی انجام شود.وی ادامه داد: سال 
۱۴۰۰ در این خصوص یک راهنما تدوین شد؛ اما 
به خاطر اینکه راهنما بود و الزامی نبود نتوانست 
منشأ تحولی در ساخت مسکن باشد.مدیر مرکز 
تحقیقــات آب و فاضلاب موسســه تحقیقات 
افزود: اگرچه تعدادی از ســازندگان مســکن به 
طور خودجوش طراحی و ســاخت سامانه های 
بازچرخانی را در ســاختمان های خود در دستور 
کار قرار داده اند؛ ولی اجرای عمومی آن همان گونه 
که توضیح داده شــد مستلزم الزام قانونی است.

اکبرزاده در باره وضعیت استفاده از پساب در کشور 
گفت: برای استفاده از پساب سیستم های تصفیه 
فاضلاب از گذشته بحث هایی مطرح بود و نهایت 
از سال ۱3۹۵ تدوین نقشه راه سیستم های تصفیه 
فاضلاب مطرح شد که نتایج آن در دسترس است. 
مدیــر مرکز تحقیقــات آب و فاضلاب ادامه داد: 
همان زمان مرکز تحقیقات آب و فاضلاب به عنوان 
مجری این طرح مباحث مربوط را در همایش ها و 

نشست ها مطرح و پیگیری می کرد.
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5بانک و بیمه

احداث دفتر نمایندگی اتاق 
بازرگانی اصفهان در برخی 

شهرستان های استان
اصفهان / گروه اســتان ها: عملیات اجرایی 
احــداث دفتــر نمایندگی اتــاق بازرگانی 
اصفهــان در شهرســتان های خوانســار، 
چــادگان، فریــدن، فریدون شــهر و بوئین 

میاندشت صورت گرفت.
رئیــس پارلمان بخش خصوصی اصفهان در 
این مراســم با تبریک حلول ماه رجب اظهار 
داشــت: ایجاد این دفاتر، گام بلندی از سوی 
اتاق بازرگانی اصفهان در جهت توزیع عادلانه 
امکانات و تمرکززدایی برای توسعه اقتصادی 
و توســعه پایدار تمام شهرستان های استان 
است.مسعود گلشــیرازی افزود: امیدوارم با 
بهره بــرداری از ســاختمان دفتر نمایندگی 
اتــاق بازرگانی اصفهان در شهرســتان های 
خوانســار، چادگان، فریدن، فریدون شــهر 
و بوئین میاندشــت و توســعه فعالیت های 
زیرســاختی اتاق بازرگانی، شــاهد انسجام 
بیشــتر فعالان اقتصادی و پرورش نیروهای 
جوان و مســتعد کارآفریــن برای حضور در 
بازار کســب وکار شهرستان، استان و کشور 
و شــکوفایی اقتصاد اصفهان و ایران باشیم.

وی با اشــاره به ایجاد پنج دفتر منطقه ای از 
سوی اتاق بازرگانی اصفهان که هرکدام چند 
شهرســتان مجاور خود را پوشش می دهد، 
ادامــه داد: پیگیری های فعــالان اقتصادی 
خوانسار موجب دلگرمی ما شد و جا دارد از 
تلاش های مدیران جهادی این شهرســتان 
 نیــز به دلیل داشــتن این همــت و بینش 

تشکر  کنم. 

مدیر فرودگاه شهدای ایلام خبر داد؛

پایان فعالیت شرکت هواپیمایی 
گرس در استان ایلام زا

ایلام / گروه استان ها: مدیر فرودگاه شهدای ایلام 
گفت: شرکت هواپیمایی زاگرس از مدار خدمات 
رسانی هوایی فرودگاه ایلام خارج شد.جواد یگانه 
با اعلام این خبر، اظهار داشت: عدم ارائه خدمات 
مناسب توسط کادر شرکت خدمات رسان مستقر 
در فرودگاه باعث شد شرکت هواپیمایی زاگرس 
فعالیت حمل و نقل هواپیمایی در ایلام را متوقف 
کرد.وی افزود: شــرکت خدمات فرودگاهی ایلام 
سیر که خدمات جانبی به هواپیماها ارائه می دهد، 
بــه علت نبود کمی و کیفی امکانات و تجهیزات 
و همچنین برخورد نامناســب کادر این شرکت 
موجب شــد مدیریت شرکت هواپیمایی زاگرس 
طی یک نامه رســمی عدم ادامه فعالیت هوایی 
خود در ایلام را اعلام کرده اســت.مدیرفرودگاه 
شــهدای ایلام یادآور شد: با عدم فعالیت شرکت 
هواپیمایی زاگرس در عمل از هشت سورتی پرواز 
مشــهد - ایلام، چهار ســورتی این خط هوایی از 
جدول پروازهای اســتان ایلام حذف شــد.یگانه 
اضافــه کــرد: مذاکراتی با ســازمان هواپیمایی 
کشــوری مبنی بر استقرار یک شرکت خدمات 
رسان دیگر انجام شده اما هنوز نتیجه مشخصی 
در این زمینه اخذ نشده است که در صورت استقرار 
یک شرکت دیگر، انحصار از شرکت فعلی گرفته 
خواهد شد.وی با بیان اینکه فعالیت های جانبی 
به شرکت های هواپیمایی به شکل انحصاری در 
اختیار این شرکت خدمات رسان است، ادامه داد: 
استقرار و فعالیت انحصاری این شرکت باعث بروز 
چالش با همه شــرکت های هواپیمایی فعال در 

استان شده است.

مشهد / سارا رحمتی
مدیرعامل شــرکت گاز خراسان رضوی 
از ۴۰۴۶۴ مــورد رصد و پایش و 3۸۱3 
مورد اعمال محدودیت و قطع گاز در این 
استان خبر داد و گفت: با توجه به شرایط 
حساس شبکه گاز استان، رعایت الگوی 
مصــرف بهینه گاز بــا جدیت در ادارات 
و موسســات دولتی، اســتخرها، مراکز 
تجــاری، پاســاژها و ... اجرا می شــود.
حســن افتخاری با اعلام این خبر اظهار 
کرد: طرح پایش مصرف بهینه گاز از ۱۵ 
آذرماه امســال با هدف نظارت بر مصرف 
درســت گاز در حال اجرا است و تاکنون 
۴۰۶۴۶ مورد بازدید و 3۸۱3 محدودیت 
و قطع گاز در اســتان اعمال شده است.
وی با اشــاره به دستور استاندار خراسان 
رضوی مبنی بــر رعایت الگوی مصرف 

درســت گاز توســط ادارات و موسسات 
دولتی افــزود: در همین مدت 3۲۶۷۵ 
مورد بازدید از ادارات و ســاختمان های 
دولتی انجام شــده که حاصل آن صدور 
۸۲۹ اخطــار و 3۶۱ مورد قطع گاز بود.
افتخــاری با بیان این مطلب که مطابق 
ردیف ۴ و ۵  مصوبه هیات وزیران در نیمه 
آذرماه ۱۴۰۱،  اســتفاده از گاز طبیعی 
به منظور گرمایش اســتخرهای خانگی 
و اســتفاده از وســائل انرژی بر در درب 
ورودی مجموعه ها یا در فضای باز ممنوع 
است افزود: از ۱۵ آذرماه امسال تاکنون 
۱3۰۴ مــورد بازدید از مراکز اســتفاده 
کننده از سیستم گرمایشی در فضاهای 
روبــاز انجام، و جریان گاز ۴۰۹ مجموعه 
متخلف نیز به دلیل عدم توجه به قانون 
قطع شــد.مدیرعامل شرکت گاز استان 

تصریح کرد: متاسفانه در زمستان امسال 
به دلیل قطع گاز ترکمنســتان و برودت 
شدید هوا تا منفی ۲۸ درجه سانتیگراد 
شاهد افت فشار گاز در شبکه گاز منطقه 
شرق کشور بودیم که این موضوع با ورود 

وزیر نفت، اســتاندار خراســان رضوی و 
همراهی مدیران و مسئولان شرکت ملی 
گاز و استان و البته تعامل خوب مردم در 
کوتاه ترین زمان ممکن برطرف شد.وی 
تصریح کرد: مردم مشهد و خراسانی ها 

امسال با صرفه جویی معادل 33 میلیون 
و ۷۰۰ هزار مترمکعب گاز در مدت هفت 
روز، کاری تاریخــی و شــاخص را انجام 
دادنــد. البته با توجه به ورود موج جدید 
ســرما به استان و کاهش هوا تا منفی ۸ 
درجه ادامه صرفه جویی و خاموش کردن 
حداقل یک وســیله گرمایشی در دوره 
پیک ســرما برای حفظ پایداری شبکه 
گازرســانی امری لازم و ضروری اســت.

افتخاری گفت: شــهروندان محترم می 
توانند در صورت مواجهه با استفاده مراکز 
تجاری به ویژه فســت فودها یا رستوران 
هــای خیابانی از گرماتاب یا عدم رعایت 
الگوی مصرف گاز در ادارات و موسسات 
دولتــی موضــوع را از طریق مرکز امداد 
۱۹۴ شرکت گاز استان خراسان رضوی 

اطلاع دهند.

مرکزی / گروه استان ها: مدیر مخابرات منطقه مرکزی ،گفت: با پایان یافتن عملیات اجرای فیبرنوری درپروژه FTTH درمناطق خرم وجهان پنای اراک 
این ســرویس با هدف ارایه خدمات اینترنت پرســرعت وبا کیفیت به مشــتریان آماده واگذاری اســت.مهندس لطفی، اظهار کرد: اجرای فیبرنوری دراین 
مناطق ، در راستای ارتقای فناوری و ارائه خدمات بهتر در بستر مناسب و باکیفیت سرویس FTTH انجام شده است.مدیر مخابرات منطفه مرکزی با اشاره 
به برخی از مزیت های تکنولوژی FTTH، شــامل پهنای باند بالا،امنیت بیشــتر و کیفیت بهتر، بیان کرد:اســتفاده از این ســرویس امکان اتصال پرســرعت تر 
در مســافت های طولانی را بدون افت کیفیت و بروز اختلال نســبت به کابل مســی فراهم می کند.وی افزود: مشــتریان FTTH می توانند،علاوه بر اینترنت، 
از مزایای خط تلفن نیز بر روی همان بستر انتقال بهره مند شوند.بر اساس این گزارش ساکنین این مناطق می توانند جهت ثبت نام به ساختمان تجاری 

مخابرات واقع در خیابان جانبازان مراجعه کنند.

؛ گاز با هدف مدیریت مصرف 

40 هزار مورد بازدید و 3800 محدودیت و قطع گاز در استان خراسان رضوی انجام شد

5
 ۸51 میلیارد تومان، سود خالص

9 ماهه بیمه کوثر
 سود خالص شرکت بیمه 
کوثــر در ۹ ماهه ســال 
۱۴۰۱ بــا افزایش ۱۴۹ 
میلیارد تومانی نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته 
به بیش از ۸۵۱ میلیارد تومان رســید. ســود 
خالص شرکت در این بازه زمانی ۸ هزار و ۵۱۶ 
میلیارد ریال بوده و به ازای هر سهم ۵۰۴ ریال 
ســود محقق شــده اســت. ابوالفضل آقادادی 
خاطرنشان کرد: اتخاذ سیاست های جدید در 
جذب مشــتریان، بهره گیــری از ایده های نو، 
ارائه خدمات در بستر فناورانه و هماهنگی شبکه 
فروش با برنامه های شرکت در راستای بازدهی 
مناسب سرمایه گذاری از عوامل موثر در افزایش 
رضایتمندی مشتریان و سودآوری بوده است.

تسهیلات دهی 3 هزار میلیارد ریالی 
بانک مسکن برای ودیعه مسکن

 عضو هیــات مدیره بانک 
مســکن با بیان اینکه این 
بانــک در ســال جــاری 
نزدیــک به 3 هزار میلیارد 
ریــال تســهیلات ودیعه 
مسکن پرداخت کرده است، گفت: تسهیلات دهی 
بانک مســکن در بخش ودیعه مســکن با رشد 
۱۰برابری نســبت به مدت مشابه سال گذشته 
روبرو بوده اســت. صابر عســکرپور عضو هیات 
مدیــره و معــاون امــور مالی بانک مســکن در 
گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری بانک مســکن 
– هیبنا گفت: بانک مسکن تا انتهای دیماه سال 
۱۴۰۱ تعداد ۷ هزار و ۴۵۲ فقره تسهیلات ودیعه 
مسکن نزدیک به 3 هزار میلیارد ریال پرداخت 
کرده است. وی افزود: این میزان تسهیلات دهی 
بانک در بخش ودیعه مسکن از رشد بیش از ۱۰ 
برابری این نوع تســهیلات دهی در مقایســه با 
مقطع مشــابه ســال گذشته حکایت دارد. عضو 
هیــات مدیره بانک مســکن تصریح کرد: بانک 
مسکن بیشتر به فکر خانه دار کردن مردم است 
و بر همین اساس مشارکت جدی در طرح نهضت 
ملی مسکن داشته و در این بخش تاکنون قرارداد 
بیش از ۲۰۰ هزار واحد مسکونی را منعقد ساخته 
که مبلغ تســهیلات منعقده به حدود ۷۰۰ هزار 

میلیارد ریال می رسد.

اخبار

تعاون نتیجه تجمیع اندیشه هاست
 سعید معادی معاون مدیر 
عامل در امور اســتان ها و 
بازاریابــی بانک توســعه 
تعاون، تعــاون را نتیجه 
تجمیع اندیشه ها دانست.
ســعید معادی که به نمایندگی از سوی محمد 
شیخ حسینی سرپرست بانک توسعه تعاون در 
این همایش حضور یافته بود، اظهار نمود:  تعاون 
نتیجه تجمیع خرد،اندیشه ها، سرمایه ها،منابع 
انســانی،ایده ها و تجارب است که اثر تکمیلی 
آن وحدت می باشــد که در نهایت به اشــتغال، 

تولید و تعاون تبدیل می شود.
معــاون مدیرعامل با تاکید بر این که اندیشــه 
جهــادی در دل تعاون شــکل می گیرد،افزود: 
ارتقــای جایگاه بانک توســعه تعاون از طریق 
حمایت این بخش میســر می شــودو اگر برای 
بانــک توقیفی در این راه حاصل شــود به تبع 
اســتفاده درســت از ظرفیت های بخش تعاون 

خواهد بود.
وی انتظارات بخش تعاون از بانک توسعه تعاون 
به عنوان یک بانک توسعه ای و دولتی را به حق 
عنوان کرد که علیرغم مشکلات و چالش های 
ناشــی از شــرایط تورمی و افزایش تمام شده 
قیمت پول، بانک نه تنها عقب نشینی نداشته، 
بلکه باتمام قوا حرکت کرده و توانســته اســت 

وظایف خود را به خوبی انجام دهد.
معادی اظهار کرد: بانک در پرداخت تسهیلات، 
۵۷ درصد رشــد داشــته و توانسته حدود ۹۰ 
درصــد دربرنامه حمایت از تولید و اشــتغال) 
بنــد الف تبصره ۱۸( را محقق کند و همچنین 
نزدیک به ۸۰ درصد تسهیلات مشاغل خانگی، 
ازدواج، بهزیســتی و کمیته امداد و … تحقق 

نماید.
وی با بیان این که انواع تکالیف برای بانک وجود 
دارد و باوجــود این که بانک باید پاســخگوی 
تمام دســتور العمل ها و بخشــنامه های بانک 
مرکزی جمهوری اســلامی ایران مطابق باشد، 
تاکید کرد: این چنین نشســت های تعاملی در 
بخش تعاون می بایســت بیشــتر شود و باید به 

یک نقطه مشترک و ایده آل رسید.

محصولات فناورانه بانک پارسیان رونمایی شد
آیین رونمایی از محصولات فناورانه بانک پارسیان، صبح روزیکشنبه 
۲ بهمــن  مــاه ۱۴۰۱ با حضور دکتر کــورش پرویزیان مدیرعامل این 
بانک، مهران محرمیان معاون فناوری های نوین بانک مرکزی، مسعود 
پشم چی معاون فناوری های مالی و اطلاعاتی بانک پارسیان و برخی از 

معاونین و مدیران این بانک و اصحاب رسانه برگزار شد.
در این مراســم ابتدا دکتر پرویزیان مدیرعامل بانک پارســیان تقارن 
این رونمایی و ماه بهمن که ماه پیروزی انقلاب اســلامی اســت را به 

فال نیک گرفت و از حضور دکتر محرمیان تشکر کرد.
وی کارت هــای اعتبــاری چند منظوره، محصــولات جدید موبایلی، 
امضای دیجیتال، سامانه های پارس۲، پارسینس، پرداخت تسهیلات 
غیرحضــوری قرض الحســنه و خدمات امنیت اطلاعــات را از جمله 
محصولاتی برشــمرد که به بهره برداری رســید و گفت: ســامانه چک 
الکترونیک بانک پارســیان کــه پیش ازاین در حضور رئیس کل بانک 
مرکزی برای مشتریان حقیقی رونمایی شد، عملیاتی شده و امیدوارم 
که چک الکترونیکی مشــتریان حقوقی نیز در ماه های آتی رونمایی 

و عملیاتی شود.
پرویزیان ادامه داد: بعد از پاندمی کرونا در ایران امکانات غیرحضوری 

بانک ها به ویژه بانک پارسیان افزایش پیدا کرد.
وی همچنیــن افــزود: بانک مرکزی طی چند ســال اخیر محصولات 
خوبی را ارائه کرده که بانک ها فعالیت دیجیتال خود را افزایش دهند.

مدیرعامل بانک پارسیان از برقراری همکاری و امضاء تفاهم نامه هایی 

در حوزه تجارت بین الملل با طرف های خارجی کشــورمان به عنوان 
اقدام جدید بانک پارســیان خبر داد تا در این راســتا فعالیت تجاری 

صادرکنندگان و واردکنندگان کشور تسهیل شود.
بانک پارسیان بانک پیشرو در حوزه فناوری

دکتر محرمیان معاون فناوری بانک مرکزی طی سخنانی از فعالیت های 
انجام شده قدردانی و بانک پارسیان را از پیشروترین بانک ها در حوزه 

فناوری توصیف کرد.
محرمیان مهم ترین معیار ارزیابی بانک ها را در دســترس بودن برای 
مشتریان عنوان کرد و افزود : مردم بانک را به خاطر سرویس هایی که 
ارائه می دهند، انتخاب می کنند و هر چه بتوانیم محصولات را به سمت 

غیرحضوری شــدن ببریم موفــق خواهیم بود.محرمیان تصریح کرد: 
هم اکنون حدود ۹۷ تا ۹۸ درصد از خدمات بانکداری کشور به صورت 
غیرحضوری ارائه می شــود. اما کار ما به پایان نرســیده و باید تلاش 
کنیم تا آن ۲ تا 3 درصد باقیمانده هم به صورت غیرحضوری ارائه شود.

معــاون فناوری های نوین بانک مرکزی اظهار کرد: یکی از حوزه هایی 
که در بخش غیرحضوری اجرایی شــد چک دیجیتال بود که یکی از 
سنتی ترین ابزارها را در فرهنگ غیرحضوری جای داد و بانک پارسیان 

به عنوان اولین بانک در جهت ایجاد چک دیجیتال قدم گذاشت.
وی متذکر شد: در بحث تراکنش و افتتاح حساب در این سال ها عملکرد 
قابل قبولی داشــتیم و با کشــورهای توسعه یافته زیادی برابری داریم 
اما در برخی حوزه ها مثل تســهیلات خرد، نیازمند تغییرات اساســی 
هستیم. در حال حاضر ۹۸ درصد محصولات بانک ها غیرحضوری ارائه 

می شود که اتفاق خوبی بوده و موردحمایت ماست.
خدمات نوآورانه بانک پارسیان در حوزه فناوری

مســعود پشــم چی معاون فناوری های نوین مالی و اطلاعاتی بانک 
پارســیان در این مراســم گفت: بانک پارسیان حضورش در مجموعه 
بانکی کشــور با نوآوری شــروع شــد و از آغاز تأسیس این بانک تلاش 

کردیم که بهترین خدمات را در این بانک ارائه کنیم.
وی افزود: بانک پارسیان با توجه به بدنه ارزشمندی که در حوزه فناوری 
اطلاعات داشته و شرکت ها و هولدینگ هایی که در کنار بانک هستند 
خدمات خوبی را در حوزه نظام پرداخت و خدمات مالی ارائه داده است.

اخبار

بانک پاســارگاد در بیســت وپنجمین دوره رتبه بندی شرکت های 
برتر ایران )IMI100( موفق به کســب رتبه اول از نظر شــاخص های 

بهره وری کل عوامل و بازده فروش شد.
مراسم معرفی شرکت های برتر ایران که هرساله به همت سازمان 
مدیریت صنعتی برگزار می شود، در سال جاری نیز در روز دوشنبه 
مورخ 3بهمن۱۴۰۱ با حضور مقامات اقتصادی و صنعتی کشــور، 
مدیران شرکت های برتر ایران و صاحب نظران اقتصادی و صنعتی 

در محل مرکز همایش های بین المللی صداوسیما برگزار شد.
در ایــن مراســم ضمن تشــریح مهم ترین نتایــج رتبه بندی ۵۰۰ 
شــرکت بزرگ کشور، شرکت های پیشرو و شرکت های برتر، مورد 

تقدیر قرار گرفتند. در این راســتا، بانک پاســارگاد در رتبه بندی 
۵۰۰ شــرکت برتر ایران ضمن کســب رتبه اول از نظر بهره وری 
کل عوامــل، موفــق به کســب رتبه نخســت در شــاخص بازده 
 فروش نیز شــد و موفقیت دیگری را در ســال ۱۴۰۱ به نام خود 

ثبت کرد.
گفتنی است شرکت هایی که نقش مهمی در تولید ملی، اشتغال زایی، 
صادرات و به طور کلی توسعه اقتصادی کشور دارند در این رویداد 
رتبه بندی شده و بدین ترتیب تصویر شفاف تری از وضعیت فعالان 
اقتصــادی در صنایع مختلف جهت تدوین برنامه های توســعه ای 

ایجاد می شود.

کشور درخشش بانک پاسارگاد در میان 5۰۰ شرکت برتر 

خبر  ویژه

استانها

آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت  گهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13  آ
ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابــر رای شــماره 140160316014001640 مــورخ 1401/09/09 هیــات اول/دوم موضــوع 
قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی مســتقر 
ــاه ناحیــه دو تصرفــات مالکانــه بامعــارض  در واحــد ثبتــی حــوزه ثبــت ملــک کرمانش
زنــد ولــی بشــماره شناســنامه 60 صــادره از پــاوه کــد  متقاضــی آقــای اصغــر دارابــی فر
ــاک  ــع پ ــر مرب ــاحت 65/03 مت ــه مس ــاختمان ب ــاب س ــک ب ــی 5959735156 در ی مل
19 اصلــی واقــع در بخــش ســه حومــه نشــانی کرمانشــاه دولــت ابــاد خیابــان طالقانــی 
ز  کوچــه مدرســه رمضانــی پــاک 8 خریــداری از مالــک رســمی آقــای ســتار رضایــی محــر
گردیــده اســت. لــذا بــه منظــور اطــاع عمــوم مراتــب در دو نوبــت بــه فاصلــه 15 روز 
آگهــی مــی شــود در صورتــی کــه اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی 
اعتراضــی داشــته باشــند مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه 
اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم و پــس از اخــذ رســید. ظــرف مــدت یــک مــاه 
از تاریــخ تســلیم اعتــراض، دادخواســت خــود را بــه مراجــع قضایــی تقدیــم نماینــد. 
طبــق  اعتــراض  وصــول  عــدم  و  مذکــور  مــدت  انقضــای  صــورت  در  اســت  بدیهــی 

مقــررات ســند مالکیــت صــادر خواهــد شــد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/1۰/۲۰
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/11/5
۲53۸ م الف

مفقودی
1600OHV  ســند کمپانــی و بــرگ ســبز خــودروی وانــت پیــکان
مــدل 1391 بــه شــماره پــاک 41 _ 216 د 93 بــه رنــگ ســفید 
شــماره  و   114F0023600 موتــور  شــماره  و  روغنــی  شــیری 
از  و  گردیــده  مفقــود   NAAA46AAXCG342987 شاســی 
درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.                                     لرســتان

مفقودی
مــدل  تویوتــا  کار  ســواری  تــردد  بــرگ  و  مالکیــت  شناســنامه 
2018 بــه رنــگ مشــکی متالیــک بــه شــماره پــاک 17939 انزلــی 
شاســی  شــماره  بــه    2ARF525568 موتــور  شــماره  بــه   66
JTMDF4EV8JJ195952 متعلــق بــه مصطفــی رحمانی منگودهی 

زنــد علــی اکبــر مفقــود وازدرجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد. فر

زنــد هاشــم بــه شــماره ملــی 5229813751  بــا  جنــاب آقــای علــی گلمکانــی فر
احتــرام بــه شــما اعــام مــی گــردد  خانــم فاطمــه گلــی همســر شــما طبــق دادنامــه 
شــعبه 21 مشــهد بــه کاســه 0100384 حکــم بــه طــاق از شــما اخــذ نمــوده اســت 
لــذا بــه شــما ابــاغ مــی گــردد بــا مراجعــه بــه دفتــر طــاق 42 مشــهد واقــع در بلــوار 
وکیــل ابــاد وکیــل ابــاد 29 نســبت بــه ثبــت واقعــه طــاق خــود اقــدام نماییــد 
بدیهــی اســت در صــورت عــدم حضــور از طریــق نماینــده دادگاه ثبــت خواهــد 

گردیــد.
عباس تشکری  سر دفتر طلاق 4۲ مشهد

مفقودی
ایکــس  ال  جــی  پــژو 405  خــودروی ســواری  کارت  و  بــرگ ســبز 
آی 8/1 مــدل 1383 بــه شــماره پــاک 41 _ 481 د 57 بــه رنــگ 
خاکســتری نــوک مــدادی روغنــی و شــماره موتــور 12483047753 
و شــماره شاســی 83022271 مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار 

ــد. ــی باش ــاقط م س
لرستان

مفقودی
اینجانــب ایمــان صادقــی خطیبانــی مالــك خــودرو پــژو 206 بــه شــماره شاســي 
اســناد  فقــدان  بعلــت   10FSF94387482 موتــور  شــماره  بــه  و   82622645
فــروش تقاضــاي رونوشــت المثنــي مذکــور را نمــوده ام.لــذا چنانچــه هرکــس 
ادعایــي در مــورد خــودروي مذکــور دارد ظــرف 10 روز بــه دفتــر حقوقــي شــرکت 
ایــران خــودرو واقــع در کیلومتــر 14جــاده مخصــوص تهــران کــرج شــهرك پیکانشــهر 
ســاختمان ســمند طبقــه 1 مراجعــه نمایــد. بدیهــي اســت پــس از انقضــاي مهلــت 

ــد. ــد ش ــدام خواه ر اق ــر ــط مق ــق ضواب ــور طب مزب

روزنامه روزگار را
در شبکه های اجتماعی 
دنبال و حمایت نمایید
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آستان قدس رضوی: تولیت 

تروریستی اعلام کردن سپاه نشانه خشم اروپایی ها از شکست اغتشاشات است
مشهد / سمیرا رحمتی

تولیت آستان قدس رضوی اقدام نابخردانه 
پارلمان اروپا در تروریستی خواندن سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی را نمایانگر خشم 
آن ها از شکست پروژه اغتشاشات دانست.

حجت الاســلام  والمسلمین احمد مروی 
در جلســه درس فقه حوزه علمیه که در 
بارگاه منور امام رضا)ع( برگزار می شــود، 
قرار دادن سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
در فهرست سازمان های تروریستی توسط 
پارلمان اروپا را محکوم و اظهار کرد: عناد 
و کینه ورزی معاندین و دشــمنان ملت 
ایران همواره طی سال های پس از پیروزی 
انقلاب اســلامی وجود داشته و هر روزی 
به شــکلی ظهور و بروز پیدا کرده که این 
اقــدام وقیحانه پارلمان اروپــا نیز از این 
دســت اقدامات است.وی شکست توطئه 
اغتشاشــات را از دلایــل مهــم این اقدام 
پارلمان اروپا دانست و ابراز کرد: دشمنان 
به اغتشاشات اخیر دلبسته بودند و با خود 
چنیــن می گفتند که بــا کمترین هزینه 
می توانیم حکومت ایران را ســاقط کنیم، 
حقیقتا این روزها کشــور ما با این دعای 
امام سجاد)ع( که فرمودند  الحمد لله الذی 

جعل اعداءنا من الحمقاء؛ ســپاس خدایی 
که دشــمنان ما را از افراد احمق قرار داد  
روبه رو اســت.تولیت آستان قدس رضوی 
عنوان کرد: دشــمن در اغتشاشات اخیر 
تمام امکانات ســخت افزاری و نرم افزاری 
خود را به میدان آورد و یک جنگ ترکیبی 

و پیچیده را به راه انداخت و تصورش این 
بــود که اگر عده  ای بیرون بریزند، مردمی 
که از شــرایط اقتصــادی گلایه دارند نیز 
همراهی خواهند کرد؛ این محاسبات غلط 
نشانه عدم شناخت صحیح دشمن از ملت 
ایران است زیرا اطلاعات خود را از افراد ضد 

انقلاب فراری می گیرند.وی سیاستمداران 
کشورهای استکباری را گرفتار ریاکاری، 
نفاق و فریبکاری خواند و عنوان کرد: غرب 
در شــرایطی سپاه پاسداران را تروریستی 
اعلام می کند که طی هشت سال گذشته 
در برابــر تجاوز نظامی ارتش های امارات 

و عربســتان به کشــور یمن سکوت کرده 
و نــه تنهــا چشــم خود را بر کشــتار بی 
رحمانــه مــردم مظلوم و بــی دفاع این 
کشــور بســته، بلکه از متجاوزان حمایت 
نظامی و تسلیحاتی نیز کرده است.تولیت 
آســتان قدس رضوی افزود: ائتلافاتی که 
ملت هــای مظلــوم منطقــه را به خاک و 
خون می کشــند و جنایات غیرانســانی 
رژیم ســعودی و بمباران ها و کشتار مردم 
مظلوم فلسطین را توسط اسرائیل غاصب 
رقم می زنند، مصداق تروریست نیستند، 
اما ســپاه پاسدارانی که از امنیت کشور و 
ملت خود دفاع می کند، تروریست است؟ 
وی بــا بیان اینکــه روحانیت باید جامعه 
را نســبت بــه روحیه تکبــر و فریبکاری 
اســتکبار روشــن کند، اظهار کرد: اقدام 
پارلمان اروپا چیزی جز ســرپوش گذاری 
بر شکست مفتضحانه خود در اغتشاشات 
اخیر نیســت و این نشــانه قدرت و اقتدار 
جمهوری اسلامی است، زیرا در برابر این 
قدرت نظام مقدس اسلامی کاری از آن ها 
ســاخته نیســت لذا از روی استیصال هر 
روز به اقدامی همچون تحریم و تروریست 

اعلام کردن دست می زنند.

کوتاه از استان ها

کوتاه از استان ها

 مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
استان کرمانشاه:

، 44 برنامه  در دهه فجر
شاخص در استان کرمانشاه 

اجرا می شود
کرمانشاه / گروه استان ها: مدیر کل تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی اســتان کرمانشــاه در 
اولین کمیته کارگری و کارفرمایی ســتاد 
دهه فجر انقلاب اسلامی استان کرمانشاه، 
گفت : به مناسبت چهل و چهارمین سالگرد 
انقلاب اســلامی، ۴۴ برنامه با شــعار جهاد  
تبییــن، رقابت خدمت  در کمیته کارگری 
و کارفرمایی ستاد دهه فجر انقلاب اسلامی 
در کرمانشــاه اجرا می شود.مختار احمدی 
در اولین جلسه کمیته کارگری و کارفرمایی 
ســتاد دهه فجر انقلاب اسلامی با اشاره به 
اینکه ایام ا... دهه فجر همواره یادآور حماسه 
بزرگ و تاریخ ساز ملت شریف ایران است، 
اظهــار نمــود: امــروز در اوج جنگ نابرابر 
ظالمانه اقتصادی و سیاســی دشــمن بر 
علیه نظام، خوشــبختانه خدمات شایسته 
و چشــمگیری در جهت ایجاد اشــتغال و 
ســایر خدمات رفاهی در کشور انجام شده 
است. که باید به اطلاع مردم  رسانده شود.
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان 
کرمانشاه افزود: برنامه های دهه فجر انقلاب 
اسلامی امسال به عنوان یک مناسبت ملی 
باید امیدبخش باشــند و بــا پرهیز از نگاه 
قشــری، زمینه حضور پررنگ جامعه کار و 
تلاش و تعاون را فراهم نماید و مراسم ویژه 
این ایام مردمی برگزار شــود.وی همچنین 
اظهار نمود: دشــمن قســم خورده انقلاب 
در راســتای جهاد تبیین اقدامات وسیعی 
در جهــت تخریب نظــام انجام داده و لازم 
اســت ما هم به نوبه خود در راستای انجام 
جهــاد تبین اقدامات مثبت صورت گرفته 
در ۴۴ ســاله انقلاب را بیان به مردم ارائه 
نماییم.مختار احمدی بر اجرای برنامه های 
ســتاد دهه فجر انقلاب اسلامی بر استفاده 
از ظرفیــت های تشــکل هــای کارگری 
و کارفرمایــی، ظرفیــت بخــش تعاون، 
ظرفیــت بســیج کارگــری و کارخانجات 
استان، ظرفیت شورای هماهنگی مدیران 
دستگاه های تابعه وزارت در استان و کمیته 
هــای فرعی ذیــل آن و همچنین ظرفیت 
کارگروه اشــتغال و ســرمایه گذاری برای 
اجــرای برنامه ها تاکید نمود.رئیس کمیته 
کارگری و کارفرمایی ستاد دهه فجر انقلاب 
اســلامی در ادامه با تاکید بر اجرای برنامه 
هــای دهه فجر با رویکــرد مردمی، گفت: 
به مناسبت گرامیداشت چهل و چهارمین 
سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی ۴۴ برنامه 
شــاخص در حوزه کارگــری و کارفرمایی 
در اســتان استان با همکاری دستگاه های 
اجرایی عضو کمیته و تشکل های کارگری 
و کارفرمایی و بســیج کارگری و کارمندی 

در سطح استان اجرا می شود.

ج: رئیس کمیسیون تلفیق شورای شهر کر

گن جدید وارد قطار  7 وا
ج می شود  شهری کر

البرز /  زهره فلاحی 
رئیس کمیسیون تلفیق شورای اسلامی شهر 
کرج گفت: تاکنون هفت واگن به داخل تونل 
خط ۲ قطار شهری این کلان شهر انتقال و 
فعال سازی شده است و به زودی هفت واگن 
دیگر تا ســه ماه آینده پس از بازســازی به 
ناوگان قطار شــهری کرج اضافه می شــود.

مسعود محمدی در حاشیه انجام تست گرم 
قطار شــهری کرج که با حضور شــهردار و 
اعضای شــورای شهر کرج، مدیران شهری 
و اصحاب رســانه انجام شــد، اظهار داشت: 
امسال ۵۰۰ میلیارد تومان اوراق مشارکت 
برای بازسازی و بهره برداری از قطار شهری 
کرج پیش بینی شد، در بودجه سال آینده با 
کمک دولت برای توســعه این مسیر حدود 
۷۰۰ میلیارد تومان پیش بینی شــده است. 
رئیس کمیســیون تلفیق شورای اسلامی 
شهر کرج  در بخش دیگری از سخنانش در 
خصوص پروژه بزرگراه شــمالی کرج اذعان 
کرد: طبق قرارداد مشــارکتی سال ۹۹ بین 
شهرداری کرج و شرکت ساخت وزارت راه 
و شهرســازی قرار بود ۴۰۰ میلیارد تومان 
توســط این وزارتخانه برای تکمیل بزرگراه 
شمالی به شــهرداری کرج اختصاص یابد. 
محمــدی بیان کرد: در ســفر فروردین ماه 
ســال جاری رئیس جمهور به البرز قرار شد 
۵۰ درصد هزینه ساخت این بزرگراه توسط 
دولت تأمین شود. به گفته رئیس کمیسیون 
تلفیق شــورای اسلامی شــهر کرج؛ برای 
تکمیل بزرگراه شــمالی کــرج هفت هزار 
میلیارد تومان اعتبار نیاز اســت که حدود 
ســه هزار ۵۰۰ میلیارد تومان توسط دولت 

تأمین خواهد شد.

ج خبر داد؛ شهرداری کر

 آغاز احداثِ کمربندی سبز 
 در حاشیه اتوبان همت 

و بزرگراه شمالی 
البرز / اکبر حیدری 

شــهرداری کرج در ادامه مأموریت هایِ زیســت 
محیطــی و اهدافِ توســعه ای خــود طرحِ عظیم 
جنگلکاری و ایجاد کمربندی ســبز در حاشــیهِ 
بزرگراه همت و کنارگذر شــمالی را در دســتور 
کار دارد؛ بــا ایــن ویژگی ها که اولاً درختانِ مقاوم 
به کم آبی کاشــته خواهد شــد و ثانیاً از روش های 
نوین جهت آبیاری استفاده می شود.مهرداد کیانی 
شهردار کرج اظهار داشت: شهرداری کرج به بهانه 
روز ملی هوای پاک اقدام به ایجاد کمربندی سبز 
در حاشــیه بزرگراه همت و کنارگذر شمالی کرده 
اســت، پروژه عظیمی که به جهتِ تنش های آبی، 
با اســتفاده از درختــان و درختچه های مقاوم به 
کم آبی و ســازگار با شــرایط اقلیمی منطقه همراه 
خواهــد بــود.وی ادامه داد: امــروزه آلودگی هوا، 
افزایش ریزگردها و تهدیدهایِ زیست محیطی از 
عمده ترین چالش های کلانشهرهای کشور از جمله 
کرج می باشد، مُعضلی کم صدا اما پرُ هزینه و با ابعاد 
پیچیده که عرصه را برای نسل های آینده تنگ تر 
می نماید؛ آنچه سپرِ دفاعی ما در برابر هجمه های 
این چنینی اســت، توسعه بوستان های محله ای، 
طرح هــای جنگلکاری، ایجاد ســایت های جدید 
فضای ســبز و تقویتِ حمل و نقل عمومی و ریلی 
می باشد.این مسئول ضمن عنوان این موضوع که با 
احداث تصفیه خانه خط ۴ حصار آب مورد نیاز این 
درختان تأمین می شــود و جهت آبیاری نهال های 
کاشــته شده، از روش آبیاری تحت فشار استفاده 
خواهد شــد، ابرازامیدواری کرد: بتوانیم خدماتی 
شایسته شأن شهروندان عزیزمان را ارائه نماییم و 
کرج را به کلانشــهری زیست پذیر، توسعه یافته و 

همراهِ با محیط زیست تبدیل کنیم.

معاون اجرایی رئیس جمهور:

ح آبرسانی به همدان  اجرای طر
محصول یک کار تیمی و جهادی است

همدان / گروه اســتان هــا: معاون اجرایی رئیس 
جمهــور گفــت: شتاب بخشــی در اجرای طرح 
آبرســانی به همدان از طریق ســد تالوار اقدامی 
جهــادی و محصــول یک کار تیمی و کوشــش 
مجاهدانه و شــبانه روزی و همچنین عزم راســخ 
دولــت و همــت مســئولان اجرایی در ســطح 
وزارتخانه ها و سازمان های متولی و استان همدان 
بوده است.در بازدید از تصفیه خانه و طرح آبرسانی 
همدان اظهار داشت: در مسیر اجرای این طرح و 
بحران آبی در همدان، کار چندین سال و مشکلات 
انباشت شده از حدود ۱۷ سال گذشته در کمتر از 
هشت ماه به سرانجام رسید.وی بیان کرد: اجرای 
طرح آبرسانی به همدان و رفع بحران بی آبی در 
این شهر که تا حدودی جنبه ملی نیز پیدا کرده 
بود در کنار بســیاری از چالش ها و بحران های 
ناخواسته در مسیر دولت سیزدهم قرار گرفت که با 
همت و تلاش شخص رئیس جمهور و وزارت نیرو، 
سازمان برنامه و بودجه، قرارگاه خاتم الانبیا)ص( 
و اســتاندار و پیگیری ویژه اســتاندار و مسئولان 
استانی این بحران رفع شد.منصوری تصریح کرد: 
با ســفر رئیس جمهور در مرداد سال جاری بیش 
از ۱۰ هزار میلیارد ریال برای این طرح اختصاص 
یافــت و همین تامین منابع مالی تا حدود زیادی 
مســیر کاررا شتاب بخشید.معاون اجرایی رئیس 
جمهور یادآور شــد: میزان اعتبار مورد نیاز برای 
اتمام و تکمیل نهایی پروژه ۲۰ هزار میلیارد ریال 
عنوان شــده که برای اجرای کامل فاز نخست آن 
که حدود ۱۶۰۰ لیتر بر ثانیه آب را به شهر همدان 
می رســاند نیز چهار هزار میلیارد ریال است.وی 
گفت: این رقم بدون شک با نگاه و توجه ویژه دولت 
بــرای اتمام این طــرح مهم و ملی به زودی قابل 
تامین اســت و در جلســه هیات دولت نیز با وزیر 
نیرو و همچنین رئیس ســازمان برنامه و بودجه 
برای تخصیص آن رایزنی خواهم کرد.اســتاندار 
همدان نیز گفت: بدون شــک رفع بحران آبی در 
همدان و شــتاب بخشــی در مسیر اجرای طرح 
آبرسانی با توجه خاص شخص رئیس جمهور آیت 
ا... رئیسی رقم خورد.علیرضا قاسمی فرزاد اظهار 
داشــت: اختصاص بیش از هزار میلیارد تومان با 
دستور رئیس جمهور برای این ابرپروژه و همچنین 
همکاری جدی وزارت نیرو و پای کار بودن مجری 
طرح و قرارگاه خاتم الانبیا توانستیم از یک بحران 
جدی عبور کنیم.وی بیان کرد: تصفیه خانه طرح 
آبرســانی به همدان تا چنــد ماه آینده به مرحله 
بهره برداری می رســد که در فاز نخســت ۱۲۰۰ 
لیتــر در ثانیــه و در فاز بعدی ۱۸۰۰ لیتر در ثانیه 
آب از طریق آن تصفیه و به شــبکه آبرسانی شهر 
همدان متصل می شود.قاســمی فرزاد یادآور شد: 
اکنون قدرت انتقال آب به همدان تا ۱۲۰۰ لیتر 
در ثانیه فراهم شــده اما تجهیزات کنونی ما برای 
تصفیه آب ۶۰۰ لیتر در ثانیه است.قاسمی فرزاد 
یادآور شــد: جمعی از نیروهای متخصص وزارت 
نیرو از حدود پنج ماه پیش به همراه مهندســان 
اجرایی شــرکت آب منطقه ای اســتان، در محل 
پروژه مســتقر هســتند و روند اجرای این طرح را 
از نزدیک پیگیری می کنند.استاندار همدان اظهار 
داشت: با تکمیل و بهره برداری از فاز نخست طرح 
آب با ظرفیت ۱۲۰۰ لیتر در ثانیه به شبکه توزیع 

شهر منتقل خواهد شد.

استانها 6

توسط شرکت ذوب آهن اصفهان تحقق یافت؛
گلومراسیون آ آماده سازی مواد  کارگاه  به روز رسانی سیستم اتوماسیون 

اصفهان / گروه اســتان ها: عملیات بازســازی و به روز رســانی سیستم 
اتوماســیون و مانیتورینگ و روشــنایی اتاق فرمان OP-۲  کارگاه آماده 
سازی مواد اولیه در مدیریت آگلومراسیون با موفقیت اجرا شد و مورد 
بهره برداری قرارگرفت.فرهاد شــریعتی سرپرست کارگاه آماده سازی 
مواد اولیه مدیریت آگلومراســیون با اعلام این خبر به تشــریح این اقدام 
پرداخت و گفت: سیستم مانیتورینگ اتاق فرمان OP-۲ کارگاه آماده 
سازی مواد اولیه به دلیل عدم تسلط کافی اپراتور و جانمایی غیرمناسب 
و بعضاً کابل کشی های روی کار، مکرراً با قطعی سیستم مواجه و دارای 
مشکلات عدیده ای بود که به همین دلیل اصلاح و رفع این مشکل در 
دستور کار قرار گرفت.وی افزود: به منظور دسترسی بهتر و انجام کنترل 
دقیق اپراتور به فرآیند ارسال مواد آماده تولید و نظارت بر کلیه مسیرهای 
بارگیری و تجهیزات کارگاه ضمن حفظ پیشگیری از توقف مسیرهای 

بارگیری و مراحل ارسال مواد آماده تولید، اقداماتی از قبیل انتقال برق 
UPS، کابل کشی سلکتور، ایجاد و پیش بینی خطوط ارتباطی تلفن و 
  larg screen جهت مانیتورهای  HDMI دیسپاچری، کابل انتقال تصویر
و همچنیــن نصــب پریزهای مربوطه ایــن تجهیزات در کمترین زمان 
ممکن انجام شــد و مورد بهره برداری قرارگرفت.شــریعتی خاطرنشان 
کــرد: اضافه کــردن splittor  بعد از خروجی تصویر KVMهای مربوطه 
جهت نمایش چند تصویر همزمان بر روی مانیتورهای بزرگ و کوچک 
از دیگر مزایای این طرح اســت و امیدواریم با همت و تلاش همکاران 
ایــن واحــد بهره برداری در آینده نزدیک این پروژه در دیگر اتاق فرمان 
های بخش اجراء شود تا باعث ارتقاء و تحقق مدرنیزاسیون سیستم ها 
باشیم.وی تأکید کرد: در طی این مراحل روشنایی سقفی این کارگاه به 

پنل های روشنایی جدید مجهز و شدت نور آن استاندارد شد.

اردبیل / گروه اســتان ها: رئیس هیئت مدیره نظام پزشــکی اردبیل گفت:  
پوشــش ۹۰ درصدی هزینه های بســتری در بخش خصوصی باید محقق 
شود.منصور جعفری نمین با بیان اینکه در پوشش بیمه در عمل شاهدیم 
که در این زمینه اتفاقات لازم آن طور که باید انجام نمی شــود، اظهار کرد: 
پوشش ۷۰ درصدی هزینه های سرپایی و پوشش ۹۰ درصدی هزینه های 
بستری در بخش خصوصی باید محقق شود.وی افزود:جامعه پزشکی جزیی 
از همین مردم و در بطن اجتماع است و پزشکان به دنبال این نیستند که با 
متناسب سازی تعرفه ها بار آن به دوش مردم بیفتد، بلکه پوشش بیمه ای برای 
آحاد جامعه است.رئیس هیئت مدیره نظام پزشکی اردبیل با اشاره به اینکه 
دولت در امر تعرفه گذاری بخش خصوصی و عدم تناسب هزینه ها و درآمد 
نگاه یک جانبه دارد، گفت: این موضوع که همکاران جوان پس از سال های 
زحمت و تحصیل به بازار وارد عرصه طبابت می شوند و با دیدن شرایط موجود 

و وضعیت کار تصمیم به مهاجرت به کشورهای دیگر می کنند کاملاً مشهود 
است.جعفری نمین بیان کرد: تعرفه گذاری نامناسب دولت برای تعطیلی 
مراکز و مطب های خصوصی به یک دغدغه جدی و مهم تبدیل شده و نیاز 
است در این راستا نگاه منصفانه دولت برای تعرفه گذاری بیش از پیش محقق 
شود.وی خاطر نشان کرد: افزایش ظرفیت پذیرش پزشکی از سوی دولت 
برای رفع این مشکل به عنوان یک طرح خام در حال پیگیری و اجرا است 
که این مشکل را از ریشه برطرف نخواهد کرد و بلکه کشور از جوانان نخبه و 
تحصیل کرده خالی خواهد شد که باید در این زمینه تصمیمات لازم و اساسی 
اتخاذ شود.رئیس هیئت مدیره نظام پزشکی اردبیل ادامه داد: تعرفه واقعی 
باید براساس قیمت تمام شده خدمات تعیین شود و به همان شکل که قانون 
تعیین کرده نظر کارشناسی نظام پزشکی باید مورد توجه و مشارکت قرار گیرد 
و در این زمینه موضع به عنوان شورای عالی نظام پزشکی کاملاً شفاف است.

رئیس هیات مدیره نظام پزشکی اردبیل:

پوشش 9۰ درصدی هزینه های بستری در بخش خصوصی باید محقق شود

خبر  ویژه

از سوی مدیر عامل شرکت بهره برداری نفت و گاز آغاجاری انجام شد؛

که باعث نجات چاه نفتی شدند آغاجاری  کارکنان عملیاتی شرکت  تجلیل از 
خوزســتان / گروه اســتان ها: همزمان با برگزاری جلســه هفتگی 
عملیات از ســوی مهندس تقی زاده مدیر عامل شــرکت آغاجاری  
از دو تن از کارکنان  به پاس جانفشــانی در اجرای ایمن ســازی 
چاه ۱۹3 تقدیر شــد.مدیر عامل شــرکت بهره برداری نفت و گاز 
آغاجاری در این نشســت ضمن قدردانی از تلاش ایثارگرانه آقایان 
یوســف  آزادی پور و کامران  قنواتی در خصوص ایمن ســازی  چاه 
۱۹3 آغاجاری بیان کرد: یکی از رســالت های اصلی ما در شــرکت 
آغاجاری با توجه به تاکید مقام معظم رهبری جهاد تبیین و بیان 

اقدامات و جانفشانی های کارکنان شرکت است.مهندس تقی زاده 
افزود : شــاخصه اصلی شــرکت آغاجاری وجود نیروهای توانمند و 
متخصص است که در یک ماه گذشته با کار جهادی اقدامات قابل 
توجهی را در جهت تامین گاز مصرفی زمســتانه کشــور انجام داده 
اند.مهندس جواد تقی زاده در ادامه این نشست با تقدیم لوح تقدیر 
از تلاش ایثارگرانه مهندس یوســف آزادی پور و مهندس کامران 
قنواتــی کــه در اقدامی کم نظیر از وقوع حادثه ســهمگین بر روی   

چاه ۱۹3   جلوگیری کردند  قدردانی کرد.

بازدید دانش آموزان از نمایشگاه انرژی های نو در شرکت برق منطقه ای سمنان 
ســمنان / گروه اســتان ها: دانش آموزان دبســتان دخترانه شاهد سمنان از نمایشگاه انرژی های نو در 
شــرکت برق منطقه ای ســمنان بازدید نمودند .دراین بازدید ، مهندس فرشــید یحیایی از کارشناسان 
معاونــت برنامــه ریزی و تحقیقات این شــرکت در خصوص فرآیند انتقــال وتبادل برق و تولید انرژی 
الکتریکی با ســوخت فســیلی ، ســامانه فتوولتائیک )خورشــیدی ( و مزایای اســتفاده از انرژی های 
تجدیدپذیر، تفاوت انرژی بادی و خورشیدی ،مدیریت مصرف برق و شیوه های صحیح استفاده از این 

نعمت الهی، توضیحاتی ارائه نمود  .همچنین دانش آموزان با بازدید از سالن انرژی های نو شرکت برق 
منطقه ای سمنان از نزدیک با پنل های خورشیدی ،توربین بادی و ماکت های پست وخطوط انتقال، 
آشــنا شــدند ودر پایان به ســئوالات دانش آموزان پاســخ داده شد. گفتنی است در پایان این بازدید به 
منظــور ترویــج فرهنگ صرفه جویی برق، کتابی پیرامون اهمیت انرژی برق و راهکارهای مدیریت آن 

به همراه مسابقه بین دانش آموزان توزیع گردید. محمد مهدی وحدتی / مدیر دفتر روابط عمومی
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کوتاه از جامعه

گرفت دعوا بر سر تعطیلی مدارس بالا 

کاسه چه کنم در دست مدارس 
چندی پیش مرکز تحقیقات آلودگی هوای 
دانشــگاه علوم پزشکی تهران اعلام کرده 
بود که بر اساس مطالعات، هر سال حدود 
۴۰ هــزار نفر در کشــور به دلیل مواجهه 
با غلظــت آلایندگی ذرات معلق کمتر از 
۲.۵ میکرون در هوا جان خود را از دســت 
می دهنــد که این عدد، معادل ۱۰ درصد 
کل موارد فوتی ها اســت و در دنیا به هفت 
میلیون نفر می رســد.بر اساس تحقیقات، 
تهران یکی از آلوده ترین شــهرهای جهان 
محسوب می شود که عواقب آن به صورت 
بیماری ها و امراض قلبی عروقی، تنفســی 
و ســکته مغزی متوجه ساکنان این شهر 
می شــود. شواهد نشــان داده است که در 
روزهایی که آلودگی هوای ناشــی از ذرات 
معلق زیاد بوده، موارد پذیرش افرادی که 
دچار مشــکلات قلبی-عروقی و تنفسی 
شده بوده اند، بیشتر بوده است. این روزها 
تعداد زیادی از شــهرهای کشور از معضل 
آلودگــی هــوا رنج می برنــد و بارها طی 
روزهای گذشــته مدارس به دلیل آلودگی 

هوا تعطیل شده اند.

 تعطیلی مدارس 
کارآمدترین راهکار نیست

تعطیلی مدارس در حالی انجام می شــود 
که به اعتقاد مســئولان  فوری ترین اقدام 
بــرای مبارزه با آلودگی هوا تعطیلی دو تا 
ســه روزه مدارس کلانشــهر است، اما به 
گفته کارشناســان؛ بی گمان این راهکار، 
کارآمدترین راهکار نیست. شاید در ظاهر 
برای نبــود خروج دانش آموزان و فعالیت 
خودروها، یکی از راهکارهای متولیان امر 
برای کنترل آلودگی هوا، مجازی شــدن 
آموزش در مدارس اســت، اما در عمل به 
جرئت می تــوان گفت که این تعطیلی ها 
تأثیر چندانی ندارد، ضمن اینکه علاوه بر 
تاثیرپذیــر نبودن این راهکار برای کنترل 
آلودگــی هوا، آمــوزش دانش آموزان نیز 
با مشــکل مواجه می شــود.طی دو سال 
از همه گیــری ویــروس کرونــا و حضور 
نیافتــن دانش آموزان در مدارس و کلاس 
درس؛ افت تحصیلی، وابســتگی بیشــتر 
بــه والدین به جای نظام آموزشــی و بروز 
ناهنجاری هــای اجتماعی در محصلان از 
حواشی آموزش مجازی بوده است، اما در 
این میان نگرانی والدین از سلامت فرزندان 

و نگرانی مسئولان از تبعات آینده آموزش 
مجــازی بــرای نظام تعلیم و تربیت هر دو 
به جا و منطقی اســت، زیرا محققان حوزه 
روان شناسی تاکید دارند یادگیری از طریق 
تعامل جمعی بهترین شیوه مؤثر در ارتقای 

مهارت های فردی، اجتماعی است.

 شاخص ها برای تعطیلی مدارس را 
تعلیق کنیم!

موضــوع تعطیلــی مــدارس در آلودگی 
هوا حالا به چالشــی جدی تبدیل شــده 
به طوری که در روزهای گذشــته وزرای 
کشــور و آمــوزش و پــرورش از احتمال 
تغییر استانداردها در شاخص آلودگی هوا 
در موضوع تعطیلی مدارس خبر دادند. وزیر 
کشــور هم در حاشیه نشست استانداران 
در پاسخ به سؤالی درباره تعطیلی مدارس 
بــه علت آلودگــی هوا، گفــت: تعطیلی 
مــدارس به خاطر رفع آلودگی نیســت، 
بلکه به خاطر سلامتی فرزندان مان است. 
مصوبه ای وجود دارد که در آن مشــخص 
کرده در چه شــاخصی از آلودگی، مدارس 
باید تعطیل باشــند. گروه های اضطراری 

اســتان ها براساس همین مصوبه ناچارند 
تصمیم به تعطیلی بگیرند.احمد وحیدی 
افزود: در هرحال این موضوع موجب شــد 
تا با کمک سازمان محیط زیست پیشنهاد 
جدیدی را برای دولت تعیین کنیم تا این 
اســتانداردها را کمی تغییر دهیم تا لازم 
نباشد در این شرایط مدارسمان را تعطیل 
کنیم. وزیر آموزش و پرورش نیز گفته بود: 
رئیس جمهور هم به موضوع بازگشــایی 
مدارس توجه دارد و می خواهیم پیشنهاد 
دهیم که شاخص ها برای تعطیلی مدارس 

را تعلیق کنند.

مخالفت وزارت بهداشت با تغییر 
استانداردهای شاخص آلودگی هوا

ایــن اظهارات با واکنش وزارت بهداشــت 
مواجه شد، به طوری که عباس شاهسونی، 
رییس گروه سلامت هوا و تغییر اقلیم وزارت 
بهداشــت، درباره برخی اظهــارات اخیر 
مســوولان وزارت آموزش و پرورش مبنی 
بر لزوم تغییر شاخص های تعطیلی مدارس 
ناشــی از آلودگی هوا، گفته اســت: بعضی 
 PM۲.۵ روزها در تهران غلظت ذرات معلق

بیش از ۱۰ برابر راهنمای ســازمان جهانی 
بهداشت می شود که این یعنی غلظت ذرات 
معلق به حدی زیاد است که برای سلامتی 
مردم و بویژه گروه های حســاس خطرناک 
است. وی افزود: یکی از گروه های حساس 
کودکان هســتند و این درســت نیست که 
صرفا با تغییر شاخص آلودگی هوا، صورت 
مسئله را پاک کنیم. ما باید اقدام جدی برای 
کاهش مواجهه و کاهش غلظت آلاینده های 
هوا داشته باشیم. به جای پیشنهاداتی از این 
دســت باید اقداماتی نظیر نوسازی ناوگان 
حمــل و نقل عمومــی، از رده خارج کردن 
خودروهای فرسوده، بهبود کیفیت سوخت 
و بهبود کیفیت خودروهای تولید داخلی و... 
برای کاهش غلظت آلاینده های هوا صورت 
گیرد. ما هم در وزارت بهداشــت تعطیلی 
مدارس را راهکار اصلی نمی دانیم، اما چاره 
دیگری جز این نداریم که با این کار مواجهه 

کودکان با آلودگی هوا را کاهش دهیم. 

عدد مبنای غیرحضوری شدن مدارس 
مصوب هیئت وزیران است

وی تاکید کرد: مبنای رســیدن غلظت 

آلاینده هــای هوا بــه ۱۵۰ که به دنبال 
آن غیرحضوری شــدن مدارس صورت 
می گیرد، در راســتای قانون هوای پاک 
مصــوب هیئت وزیران در ســال ۱3۹۶ 
اســت. برای تغییر این شــاخص که در 
قانون مطرح شــده است باید کمیته ای 
متشــکل از وزارت بهداشــت، سازمان 
محیط زیســت، وزارت کشــور، وزارت 
صنعت، معدن و تجارت تشــکیل شود 
تا تصمیماتی با رویکرد ســلامت محور 
اخذ کنند.شاهســونی با تاکید بر اینکه 
اولویت وزارت بهداشــت سلامت همه 
مــردم به ویژه گروه های آســیب پذیر 
از جمله کودکان، ســالمندان و بیماران 
زمینه ای اســت، اظهار کرد: هر چه که 
در راســتای سلامت مردم باشد وزارت 
بهداشــت با آن موافق است و هرچه که 
به ســلامت مردم آسیب برساند، وزارت 
بهداشت به عنوان متولی سلامت مردم 
بــا آن مخالــف خواهد بود. وی افزود: از 
طرفی نکته حائز اهمیت این اســت که 
خوشبختانه با زیرساختی که خود وزارت 
آموزش و پرورش به دنبال شــیوع کرونا 
راه انداخت و اپلیکیشــن شاد را طراحی 
کرد، مدارس امســال هیچ وقت تعطیل 
نشدند و به شکل مجازی فعال بودند در 
حالی که ســال های قبل که زیرساختی 
وجود نداشت، مدارس تعطیل می شدند. 
اما اکنون آموزش از راه دور برقرار است.

معضل دیرینه آلودگی هوا
معضل دیرینه آلودگی هوای کلان شهرها 
هر ســاله با فرا رســیدن فصــل پاییز و 
زمســتان یادآور خاطــرات تلخ، افزایش 
آلایندگی هــای زیســت محیطی و علل 
بیماری هــای قلبی عروقی، تنفســی و 
گوارشــی است که بسیاری از هموطنان 
را راهــی مراکز درمانــی می کند و بارها 
مدارس شــهر و شهرســتان های آن را به 
تعطیلی می کشاند، گرچه به طور معمول 
هنــگام آلودگی هوا و در نبود باد و باران، 
تعطیلــی مدارس اقدامی عاجل اســت و 
گریــزی هم از آن نیســت، اما بی گمان 
اجرایــی نشــدن قانــون هــوای پاک و 
کم کاری سازمان های متولی در مبارزه با 
این قاتل خاموش، راحت ترین اقدام برای 

حفظ سلامت، تعطیلی مدارس است.

7جامعه
 عضو کمیسیون برنامه و بودجه 

شورای شهر تهران خبر داد؛

لزوم استفاده از فناوری های 
نوین برای برف روبی در پل ها

عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر 
تهران با اشاره به مواد قانونی در خصوص برف 
روبــی معابر اظهار کرد: بر اســاس مصوبات 
شــهرداری بــا همکاری ســازمان حفاظت 
محیط زیســت، ظرف یک ماه باید مطالعات 
و بررســی های لازم برای کاستن حداکثری 
میزان نمک و کاربرد مناســب آن در موارد 
ضروری و استفاده از مواد و فناوری روز برای 
برف روبی و یخ زدایی انجام دهد.ناصر امانی با 
بیان اینکه پیش از این معاون فنی و عمرانی 
شــهرداری نسبت به استفاده از نمک در پل 
هــا برای برف روبی ابراز نگرانی کرد، یادآور 
شــد: باید پیش بینی های لازم و استفاده از 
فناوری های نوین برای برف روبی در پل ها 
مــورد توجه قرار بگیرد اما در بارندگی اخیر 

شاهد این موضوع بودیم.

معاون فنی مرکز مدیریت بیماری های 
گیر وزارت بهداشت: وا

 شیب آرامِ صعودِ کرونا را 
جدی بگیرید

معاون فنی مرکز مدیریت بیماری های واگیر 
وزارت بهداشت درباره روند موج هشتم کرونا 
در کشور، گفت: پیش از این اعلام کرده بودیم 
کــه رونــد افزایش موارد کرونا را در کشــور 
خواهیم داشــت که اتفــاق افتاد. همچنین 
اعــلام کــرده بودیم که نمی توان از شــدت 
بیماری در این موج برآوردی داشت؛ چراکه 
اطلاعات مان در آن زمان زیاد نبود. در عین 
حال اکنون به نظر می رســد که افزایش مان 
ماننــد موج هــای قبلی که در مرداد یا بهمن 
گذشــته تجربه کردیــم، نخواهد بود. البته 
هنوز هم ممکن اســت که تعداد بالا رود، اما 
شــدت سال گذشته را نخواهد داشت.دکتر 
بابک عشــرتی با بیان اینکه در حال حاضر 
شــیب روند صعودی کرونا در کشور، بسیار 
آرام اســت، گفت: بنابراین روند افزایشی مان 
آرام تر است و در نتیجه در این شرایط انتظار 
نداریم که تعداد موارد خیلی بالا رود و موج یا 
پیک بسیار سنگینی را تجربه کنیم.عشرتی 
با اشاره به سویه های در گردش فعلی کرونا، 
افــزود: طبــق گزارش هایی کــه از دو هفته 
قبل داریم، ســویه های در گردش کرونا در 
کشــور ترکیبی از ســویه های قدیم و جدید 
کروناســت؛ به طوری که سویه های قدیمی 
مانند BA۵  را داریم و در عین حال سویه های 
جدیــدی مانند BN1.۵ ،BQ1.1 ،XBB1 و... 
هم در کشــور شناســایی شده و وجود دارد. 
حال از آنجایی که ســویه های جدید کرونا، 
سرایت پذیری زیادی دارند، نباید فکر کنیم 
که شــرایط عــادی اســت. بنابراین مردم 
همچنــان باید مراقب باشــند پروتکل های 
بهداشــتی را رعایت کنند و هنوز نمی توان 
جامعه را به حالت عادی رها کرد.عشــرتی با 
بیان اینکه همچنان شــیب مراجعات ناشی 
از کرونا افزایشــی اســت، اما شیب آن بسیار 
ملایم است، درباره زمان رسیدن به قله موج 
هشــتم نیز گفــت: البته هنوز برای صحبت 
قطعی درباره رســیدن به  قله موج و ... زود 
اســت، اما به نظر می رســد که تا اسفند ماه 

روند افزایشی را خواهیم داشت. 

کسیون زنان مجلس: یک عضو فرا

تلاش برای حمایت از زنان 
جامعه در بودجه 14۰۲

یک عضو فراکسیون زنان مجلس درباره نگاه 
مجلس به حمایت از بانوان و خانواده در لایحه 
بودجه ۱۴۰۲، گفت: امروز با آســیب هایی 
در ســطح جامعه مواجه هستیم که به دلیل 
این اســت که اقدامات لازم را در حوزه زنان 
و خانــواده انجــام نداده ایم، بنابراین یکی از 
دغدغه های اصلی فراکســیون زنان مجلس 
این است که به جامعه بانوان در لایحه بودجه 
۱۴۰۲ نگاه ویژه ای شــود و از زنان جامعه 
حمایت شود.فاطمه مقصودی افزود: درباره 
خانــواده، مجلس قانــون جوانی جمعیت و 
حمایت از خانواده را به تصویب رســاند که 
مجلــس به ایراداتی که در اجرای این قانون 
وجود دارد، ورود پیدا کرده و باید اصلاح شود.
به گفته وی، یکی از مشــکلات قانون جوانی 
جمعیت و حمایت از خانواده، عدم تخصیص 
اعتبارات پیش بینی شــده برای اجرای آن 
است که قطعا مجلس سعی می کند در بودجه 
سال آینده اعتبارات لازم را برای اجرای این 
قانون در نظر بگیرد.مقصودی گفت: اگر پس 
از تصویب یک قانون حمایت دولت پشــت 
آن نباشــد و اعتبارات پیش بینی شده برای 
اجــرای آن تخصیص پیدا نکند، قطعا قانون 

بر زمین خواهد ماند.

عزت نفس خوب است یا بد
  سجاد بهرامی ، روانشناس 

در ســال های گذشته مفهوم عزت نفس 
بســیار مستدل و متداول شده است. به 
بیــان دیگر عزت نفــس اینطور قلمداد 
می شود که اگر ما احساس بدی نسبت به 
خودمان داریم در نتیجه بد عمل می کنیم 
پس اگر بتوانیم حس بهتری به خودمان 
داشته باشــیم بهتر عمل می کنیم. هر 
چند این ایده خوبی اســت، اما مواردی 
که باعث می شــود احســاس خوب در 
مــا به وجود آید لزوما باعث نمی شــود 
که مــا بهتر عمل کنیم.در ســال های 
گذشــته دانشــمندان، پژوهشگران و 
محققان حــوزه علوم رفتاری در رابطه 
بــا این مســئله که »آیا عــزت نفس با 
تفکــر مثبت ارتبــاط دارد ؟« مطالعات 
زیــادی انجام داده انــد و جواب به این 
سوال منفی بود. هر چند عزت نفس بالا 
گاهــی با نگرش مثبت هم ارتباط دارد، 
امــا گاهی با نگرش منفی هم در ارتباط 
است. مثلا عزت نفس بالا با خودمحوری 
هم ارتباط دارد.در سال های گذشته در 
جوامع مختلف خصوصا از سال ۱۹۵۰ به 
بعد در کشور های غربی، فرهنگ جامعه 
تــلاش کرد تا عــزت نفس را در جوانان 
افزایش دهــد و امروز ما مصرف کننده 
همان ایده هســتیم و وقتی این افزایش 
آغاز شد اختلال شخصیت خودشیفته، 
۱۹ درصــد، انتظــار دانــش آمــوزان 
نوجــوان مبنی بر اینکه باید بیشــتر از 
والدین امکانات داشته باشند ۱۵ درصد، 
جراحی پلاستیک ۴۹ درصد و همینطور 
بچه هایی که اســم های عجیب و غریب 
برایشــان انتخاب می شــد ۷3 درصد 
افزایش پیدا کرد. در عین حال مســائل 
مهم انســانی و ویژگی های ارزشــمند 
مثل فداکاری، اعتماد و همدلی کاهش 
یافــت که امروزه در جامعه خودمان هم 
با برهوت همدلی مواجه هستیم.امروزه 
در جامعــه ما و دو قطبی هایی که وجود 
دارد بــه هیچ وجــه طرفین نمی توانند 
با هم همدلی داشــته باشــند و انگار هر 
کــدام به قدری اعتماد به نفس و منیت 
کاذبشــان بالا رفته که نمی توان آنها را 
کنتــرل کرد.این اطلاعات یک موضوع 
شــوک آور را به ما نشــان می دهد که 
شــاید تلاش بــرای افزایش عزت نفس 
تاثیــری بــه جز افزایــش خودخواهی 
نداشــته باشد که بسیار خطرناک است. 
از طرفــی امروزه با تله مثبت اندیشــی 
و مثبــت گویــی در این مســیر همراه 
می شــویم. آیا واقعا عزت نفس پایین با 
تجربه هــای منفی همراه اســت و دلیل 
آن ها اســت و یا پیامد تجربه های منفی 
اســت؟ اگر این طور باشد شاید افزایش 
دادن عزت نفس اهمیتی نداشته باشد.

راهبردی که در علم جدید روانشناســی 
استفاده می کنیم، استفاده از واژه هایی 
کــه خود تاکیدی یا خود تاییدی مثبت 
دارند نیست. تحقیقات زیادی هم نشان 
داده کــه اگر آدم ها در مورد خودشــان 
احســاس بدی داشته باشند، تشویق به 
گفتن حرف های مثبت نتیجه معکوس 
دارد. مثــلا بچه ای که عملکردش به او 
نشــان داده نمرات قابل قبولی نداشته و 
نتیجه گرفته که فرد باهوشــی نیست، 
اگــر بــه او بگوییم به خــودت بگو من 
باهوش هستم نتیجه معکوس می دهد.

در واقــع تلاش ما آدم هــا برای کنترل 
فکر ها و احساســاتمان که شامل عزت 
نفس هم می شــود بــرای اینکه زندگی 
موثرتری داشــته باشیم شبیه مدیریت 
ابر ها هســتند. بعضی از ابر ها بودنشان 
خیلی خوب اســت و باعث هوای خوب 
می شــوند، اما به سختی می توان آن ها 
را مدیریــت کرد و تلاش برای مدیریت 

ابر ها کاری بیهوده است. 

 ورود 1۰ داروی سنتی 
 در فهرست دارویی 

درمان کرونا 
مدیرکل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت 
بهداشــت، گفت: ۱۰ داروی ســنتی به 
عنوان کمک درمان در چرخه فهرســت 
دارویــی کرونا وارد بازار شــده و مورد 
اســتفاده برای بیمــاران قرار می گیرد.

نفیســه حســینی یکتا افزود: خدمات 
طب ایرانی در نظام ســلامت بر اســاس 
قانون برنامه ششــم توسعه ادغام شد و 
در دولت سیزدهم توصیه به طب ایرانی و 
استفاده از ظرفیت های مورد تاکید ویژه 
قرار گرفته اســت.به گفته وی، در حال 
حاضر پوشش بیمه ای برای متخصصان 
طب ایرانی انجام شده و داروهای سنتی 
نیــز زیــر چتر حمایت بیمه ها به زودی 

قرار می گیرند.

خبر ویژه

سازمان هواشناسی کشور با صدور هشدار نارنجی رنگ از تقویت پایداری در 
جو همراه با انباشت آلاینده ها و رشد شاخص آلودگی توام با کاهش کیفیت 
هوا از پنجشــنبه تا شــنبه )۶ تا ۸ بهمن ماه( در تهران، کرج و اصفهان خبر 
داد.بر اثر این مخاطرات جوی احتمال رشــد شــاخص آلودگی هوا، افزایش 
غلظت آلاینده ها، کاهش کیفیت هوا در حد ناسالم و در صورت عدم مهار 
منابع آلاینده ثابت و متحرک به ویژه در مناطق پرتردد تا حد بسیار ناسالم 
وجود دارد.سازمان هواشناسی کشور برای کاهش اثرات مخرب این وضعیت 
، کاهش تردد خودروها و کنترل فعالیت واحدهای صنعتی، مدیریت منابع 

آلاینــده، تاکیــد بر عدم تردد غیرضروری برای تمام افراد، پرهیز از فعالیت 
فیزیکی و ورزشی در فضای باز، اتخاذ تدابیر مدیریتی لازم برای جلوگیری 
از افزایش غلظت آلاینده ها تا حد بسیار ناسالم را توصیه می کند.همچنین 
این سازمان با صدور هشدار زردرنگ نسبت به پایداری جو و کاهش کیفیت 
هوا همراه با رشــد شــاخص تا شنبه )۸ بهمن( در سمنان، قزوین، مشهد و 
اراک هشدار داد.بر اثر این مخاطرات احتمال افزایش شاخص آلودگی هوا 
در حد ناسالم برای گروه های حساس و در صورت عدم مهار منابع آلاینده 

ثابت و متحرک  به ویژه در مناطق پرتردد تا حد ناسالم وجود دارد.

کلانشهر لودگی هوا در 3  هشدار »نارنجی« تداوم آ

تک خبر

اینفوگرافی 

  کمبود خواب چگونه بر سلامتی تاثیر می گذارد
کمبود یا اختلال خواب یکی از معضلات جدی جوامع امروز است. اگر به اندازه کافی نمی توانید خواب را مدیریت کنید و در حال جدال 
با مغز هســتید، باید بدانید در معرض خطر جدی ســلامت قرار گرفته اید. این معضل عوارض مخرب زیادی برای افراد دارد که در این 

اینفوگرافیک به برخی از مهمترین آنها اشاره شده است.

در راستای توسعه مهارت های معلمان مدارس غیردولتی، تفاهم نامه ای بین سازمان 
مــدارس غیردولتــی با دانشــگاه فرهنگیان برای آموزش۱۷۰ هــزار معلم مدارس 
غیردولتی منعقد شــد.احمد محمودزاده، رئیس ســازمان مدارس، مراکز غیردولتی 
و توســعه مشــارکت های مردمی درباره تفاهم نامه مذکور گفت: برنامه ریزی شــده 
است تا در سال های آینده، مدارس غیردولتی به سمت مدارس هیأت امنایی با نگاه 
مشــارکت های چند وجهی حرکت کند.وی با اظهار امیدواری نســبت به اینکه در 
ســال های آینده تمام نیروی انســانی آموزش و پرورش از ســوی دانشگاه فرهنگیان 
جذب شــود، افزود: قرارگاه های اجرایی ســازی ســند تحول بنیادین با اسقرار دولت 
سیزدهم ایجاد شده است و امیدواریم با وجود این قرارگاه به مؤلفه اصلی سند تحول 
که همان معلم است توجه بیشتری شود و به اهداف سند تحول مانند آموزش، بهسازی، 
تربیت، نگهداشت و رفاه معلمان پرداخته شود.محمودزاده با اشاره به اینکه در قانون 
تأسیس اداره مدارس غیردولتی، دو ماده به روابط علمی، گزینش و صلاحیت عمومی 
معلمــان در مــدارس و مراکــز غیردولتی تأکید دارد، افزود: در ماده ۲۷ همین قانون 
که مصوبه مجلس شــورای اســلامی اســت، دوره آموزشی تکمیلی مربیان و معلمان 
مورد نظر قرار گرفته اســت، البته در آنجا آموزش و پرورش مکلف شــده تا این کار 
را انجــام دهــد.وی افزود: ۲۵۰ هزار معلم در مدارس غیردولتی تدریس می کنند که 
۱۷۰ هزار نفر نیروی آزاد و دارای مدارک مختلف لیســانس، فوق لیســانس و دکتری 
هســتند و۱۱۰ هزار نفر در مراکز آموزشــی و آموزشگاه ها حضور دارند.وی افزود: بنا 
بر این تفاهم نامه گزینش معلمان مدارس غیردولتی به جای دهه اول اردیبهشــت 
ماه تا آخر شــهریور انجام خواهد شــد و با صلاحیت های عمومی که مدنظر آموزش 
و پــرورش اســت، این معلمان در کلاس های درس حضــور پیدا خواهند کرد.وی با 
بیان اینکه معلمانی که در سال های گذشته هم در مدارس غیردولتی اشتغال به کار 
داشــتند، مشــمول این گزینش می شوند، افزود: این گزینش، شامل شایستگی های 
مربوط به دانش تربیتی، عمل تربیتی و ناظر به دانش عمومی که در همه معلمان با 

عنوان صلاحیت های حرفه ای باید ایجاد شود، مدنظر است.

 آموزش17۰ هزار معلم 
مدارس غیر دولتی
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کسن HIV شکست خورد یکی دیگر از آزمایشات مهم وا
رهبران یک آزمایش اعلام کردند که تنها واکسن HIV در مراحل آخر 
آزمایش شکســت خورده اســت. آزمایش Mosaico در سال ۲۰۱۹ به 
عنوان مشارکت بین دولت ایالات متحده و هشت کشور اروپایی انجام 
شد. محققان نزدیک به 3۹۰۰ مرد را که در معرض خطر بالای ابتلاء به 
عفونت HIV بودند، استخدام کردند.تصمیم برای توقف کارآزمایی پس 
از آن اتخاذ شد که یک هیئت مستقل داده ها و نظارت بر ایمنی آخرین 
 HIV یافته ها را بررسی کرد و هیچ مدرکی مبنی بر کاهش احتمال ابتلاء به
مشاهده نکرد.دکتر  آنتونی فائوچی ، که به عنوان رئیس سابق مؤسسه 
ملی آلرژی و بیماری های عفونی در کارآزمایی همکاری داشت، گفت:  
بدیهی است که نتایج ناامیدکننده است. با این حال، رویکردهای زیاد 

دیگری در اوایل خط تحقیقاتی واکسن HIV وجود دارد که امیدوارکننده 
به نظر می رسد. فائوچی گفت:  من فکر نمی کنم محققان باید در زمینه 
واکسن HIV دست بکشند. این تنها آخرین شکست واکسن اچ آی وی 
نیســت: در آگوست ۲۰۲۱، یک آزمایش جداگانه که واکسن مشابهی 
را در بین زنان آفریقا آزمایش کرد، به دلیل عدم کارایی متوقف شد.هر 
دو واکسن از یک ویروس سرماخوردگی معمولی برای انتقال آنچه که 
به عنوان ایمونوژن های Mosaico شناخته می شوند، استفاده کردند. 
به گفته مؤسســه ملی بهداشــت، در تئوری، آنها باید با گنجاندن مواد 
ژنتیکی از انواع گونه های HIV رایج در سراسر جهان، یک پاسخ ایمنی 
قوی ایجاد می کردند. Mosaico حاوی یک عنصر اضافی بود که پاسخ 

ایمنی را گسترش می داد. شرکت کنندگان در تحقیق، چهار تزریق در 
طول ۱۲ ماه، یا واکسن یا دارونما دریافت کردند. هیئت نظارت تفاوت 
معنــی داری در میــزان عفونت HIV بیــن دو گروه پیدا نکرد.فائوچی 
خاطرنشــان کرد که محدودیت اساســی واکسن Mosaico این است 
که آنتی بادی های غیرخنثی کننده علیه HIV تولید می کند.وی افزود:  
مشــخص شــده است واکسن هایی که آنتی بادی های خنثی کننده را 
القا نمی کنند، در برابر HIV مؤثر نیستند. فائوچی معتقد است:  آخرین 
تلاش های واکســن HIV، از جمله تلاش هایی که از فناوری واکســن 
mRNA برای واکسن های کووید ۱۹ استفاده می کند، ممکن است در 

نهایت پیشرفت هایی را به همراه داشته باشد. 

چشمه بل کردستان؛ دریچه علم

پرآب ترین چشمه ایران 

اســتان های غربــی و مــرزی ایــران مقصدی 
هیجان انگیــز بــرای تماشــای طبیعتی بکر و 
خرم اســت. در این منطقه می توانید به چشمه 
بل، پرآب ترین چشــمه ایران ســری بزنید. این 
چشــمه حیات بخش، از چندین میلیون ســال 
قبل می جوشد و سخاوتمندی طبیعت را نشان 

می دهد.
فرقی ندارد مقصد ســفرتان اســتان کردستان 
اســت یا قصد دارید به کرمانشــاه سفر کنید. به 
هرکدام از این اســتان ها کــه بروید، می توانید 
یکی از پرآب ترین چشمه های ایران را ببینید. 
چشمه بل از بلندی های کوه های شاهو در استان 
کرمانشــاه جاری می شــود؛ اما بخش بزرگی از 
حوضه آبریز این چشــمه در کردســتان است. 
چشــمه بل در ۲۵کیلومتری پاوه انتظارتان را 
می کشــد تا تصویری دل انگیز از طبیعت غرب 
ایران را به شــما نشان بدهد. روستای هجیج را 
که پیدا کنید، در همان نزدیکی به این چشــمه 

می رسید.

معرفی چشمه بل کردستان
بــل یکــی از زیباترین چشــمه هــای ایران و 
پرآب ترین چشــمه اورامانات کردستان است. 
زمین شــناس ها می گویند قدمت این چشــمه 
به دوره کرتاســه یعنی حدود ۶۰ میلیون سال 
قبــل برمی گردد. چشــمه بــل از همان زمانی 
که اولین قوم ها در این منطقه ســاکن شــدند، 
جایگاه بســیار مهمی داشــت. اسم این چشمه 
در شــعرهای شاعرهای هورامی به یادگار مانده 
است. کانی بل از دل کوه دالانی سرازیر می شود 
و در ادامه کوتاه ترین رودخانه دنیا را تشــکیل 
می دهــد. درازای رودخانه زیبای بل به ۱۵ متر 
می رســد. در همســایگی این چشمه، رودخانه 
ســیروان جاری است. چشمه خروشان بل بعد 
از پشت سرگذاشتن ۲۰۰ متر و گذشتن از شیبی 
تند با رود سیروان یکی می شود. این دو رود در 
ادامه مسیرشــان به سمت کشور عراق می روند. 
محل تلاقی این دو رود تصویری خیره کننده و 

جذاب برای گردشگرها دارد.
دهانه این چشــمه مثل غاری فروریخته، است. 
کوه هــای اطراف دالانی لایه های نفوذناپذیری 
دارنــد. به همین خاطــر تمام مقدار آبی که در 
لایه هــای زیرزمینی نفوذ کرده اســت، از این 
دهانه خارج می شــود. در هر ثانیه حدود 3هزار 
تــا ۴هــزار لیتر آب از دهانه چشــمه به بیرون 
سرازیر می شــود. فشار آب چشمه آن قدر زیاد 
اســت که آبشاری تماشایی را روی صخره های 
دالانی تشــکیل می دهد. چشمه ارزشمند بل، 
آب آشامیدنی لازم برای ۲میلیون نفر را تأمین 
می کنــد. ایــن مقدار، دو برابــر آب مصرفی در 
کرمانشــاه و ســنندج است. چشمه بل کاوه در 
مســیر حرکتش از دو دریچــه می گذرد. قطر 
دریچــه اول بــه ۲ متر می رســد و بعد از آن آب 
با ســرعت بیشتری به رودخانه می ریزد. دریچه 
دوم نسبت به دریچه اول کوچک تر است و آب 
را به سمت رودخانه هدایت می کند. در گذشته 
یکی از مهم ترین آسیاب های آبی در مسیر این 

چشمه بود.

دلیل نام گذاری چشمه بل اورامانات
این چشمه بین بومی های منطقه به اسم  کانی 
بل  معروف است. کانی در گویش کردی، معنای 
چشــمه را دارد؛ اما محقق ها احتمال می دهند 
کــه مــردم آن زمان کلمه  بل  را از خدایان بابل 
گرفته اند. در تمدن بابل، خدایان مختلفی وجود 
داشــت که هرکدام اسم ویژه ای داشتند. آن ها 
خدایــان آب را بــل می نامیدند. به همین خاطر 
این اســم را برای این چشــمه خروشان انتخاب 

کرده اند.

کیفیت آب چشمه بل کردستان
کانــی بــل از نوع چشــمه های کارســتی در 
خاورمیانه اســت. کارستی شدن پدیده ای است 
که ســنگ های کربناته به شکل نامنظم در آب 
حل می شــوند. با حل شدن ســنگ ها، شکاف 
و غــار روی صخره هــا به وجــود می آید و آب از 
لایه های زیرزمینی به ســطح زمین می رســد. 
آب این چشــمه بســیار گوارا و از بهترین آب 
معدنی های کشــور اســت. عناصر مضری مثل 
آرســنیک، نیترات، آمونیــاک و… در این آب 
وجود ندارد. مقدار املاح مفید هم در این چشمه 
کافی است. به همین خاطر نزدیک چشمه، سه 

واحد تولیدی برای آب معدنی ساخته اند.

گردشگری

5 نکته برای مدیریت بهتر 
جیمیل های دریافتی

وقتی صحبــت از ایمیل به میــان می آید، معمولا 
این طور است که نه می توان با آن زندگی کرد و نه 

می توان بدون آن زندگی کرد.
این پیام هــا بخش مهمی از ارتباطــات امروزی را 
تشکیل می دهند؛ اما مرتب سازی آن ها زمان زیادی 
را می گیرد، زمانی کــه می تواند صرف انجام کاری 
سازنده تر شود.خوشبختانه اگر جیمیل، سرویس 
ایمیل منتخب شما باشــد، می تواند امکان انتشار 

سریع پیام های دریافتی را برای شما فراهم آورد.
علاوه بر این، در جیمیل افزونه های مفید زیادی 
برای رســیدن به صنــدوق ورودی خالی تا حد 
امکان وجود دارند.نکته کلیــدی در این جا این 
است که ممکن است کار را به فیلتر های خودکار و 
ابزار های دیگر بسپارید که بخشی از سازماندهی را 
انجام داده و به شما اجازه می دهند تا با آنچه واقعا 
مهم است، کنار بیایید.در این جا پنج ترفند برای 
واقعیت بخشــیدن به صندوق ورودی صفر آورده 

شده است.

 جیمیل را 
با اولویت بندی پیام های خود دریافت کنید

اگر صفحات را در جیمیل تنظیم نکرده اید، اکنون 
زمان آن است که این کار را انجام دهید. روی نماد 
چرخ دنده )بالا سمت راســت در رابط وب( کلیک 
کنید و سپس پیکربندی صندوق ورودی را انتخاب 
کنید تا انتخاب کنید کدام دســته ها روی صفحه 
نمایش داده شــوند. جیمیل سعی می کند حدس 
بزند کدام پیام ها مهم هستند، می توانید با کلیک 
کردن روی نشانگر اهمیت در سمت چپ هر مکالمه 

واقعا مهم، به آن کمک کنید.
علاوه بر این، می توانید ایمیل هــا را بین صفحات 
بکشــید تا بــه جیمیل آمــوزش دهیــد چگونه 
پیام هایتان را در آینده بر اســاس نوع یا فرستنده 
مرتب کند. برای این منظور می توانید دســته های 
کم اهمیت )اجتماعی، به روزرسانی ها( را در صندوق 
ورودی خود تــا پایان روز نادیده بگیرید، ســپس 
چند دقیقه را صرف مدیریــت و پردازش انبوه این 

پیام ها کنید.

 فیلتر های خود را تنظیم کنید
فیلتر ها یکی از راه های کلیدی برای ســازماندهی 
خودکار پیام های دریافتی هســتند. برای تنظیم 
برخی از عبارات جستجو، روی فلش رو به پایین در 
کادر جستجو در بالای صفحه کلیک کنید. سپس 
روی Create filte، کلیــک کرده تــا آن را تنظیم 
کنید؛ همچنین می توانید از پیام کشــویی موجود 

در کنار هر پیام، فیلتر های جدیدی ایجاد کنید.

 با ستاره های جیمیل خلاق باشید
از همــان ابتــدا، جیمیــل از ارائه یک سیســتم 
پوشه اجتناب کرده اســت. در عوض می توانید از 
برچسب ها و ستاره ها برای مرتب کردن پیام های 
خود استفاده کنید. در وب روی نماد cog، سپس 
 General کلیک کنید، ســپس صفحه Settings
را باز کنید. در مجموع ۱۲ نوع ســتاره مختلف را 
می بینید که می توانید اســتفاده کنیــد. برای در 
دسترس قرار دادن بیشتر در داخل جیمیل، آن ها 
را به ردیف بالا بکشید.چگونه این شما را به صندوق 
ورودی صفــر نزدیک می کند؟ با ســتاره گذاری و 
ســپس بایگانی کردن پیام ها، می توانید صندوق 
ورودی خود را بدون از دســت دادن پیام های مهم 
پاک کنید. هر دسته از ســتاره ها را می توان با یک 
جســتجوی ســاده، مانند  has:yellow-star  یا  
has:green-check  دوبــاره ظاهر کــرد. برای 
مشاهده عبارت جســتجوی مرتبط با هر ستاره، 
ماوس را روی نماد مربوطــه در صفحه تنظیمات 

قرار دهید.

ک هر چیزی را که می توانید لغو کنید اشترا
جیمیل دارای یک ویژگی لغو اشتراک داخلی است 
تا به سرعت خود را از لیست خبرنامه و اعلان هایی 
که نمی خواهید در آن حضور داشته باشید، حذف 
کنید. شما باید یک پیوند لغو اشتراک را در بالای 
صفحه هر پیام سازگار مشاهده کنید. اساسا جیمیل 
پیام ها را برای پیوند های  لغو اشتراک  اسکن کرده 
و یافتن آن ها را در بالای صفحه برای شما آسان تر 

می کند.

 از Inbox by Gmail در گوشی خود 
استفاده کنید

خود گــوگل Inbox by Gmail را توســعه داده 
است که می توانید از آن در اندروید، iOS و وب 
 Gmail استفاده کنید. از بسیاری جهات، به عنوان
۲.۰ عمل می کند؛ اتوماسیون بیشتر، ویژگی های 
هوشمندتر و کنترل دســتی کمتر بر مواردی 
که در هر جا مرتب می شــوند. برای استفاده از 
Inbox شما می توانید بدون دردسر زیاد از آن ها 
به صورت پشت ســر هم در یک حساب کاربری 

استفاده کنید.

   مرگ با تشریفات پزشکی ؛ 

 میخکوب کننده،
 صادقانه و انسانی

کتاب مرگ با تشریفات پزشکی اثر آتول 
گاوانــدی نویســنده و جراح اهل ایالات 
متحده و محصول ســال ۲۰۱۴ اســت. 
این کتاب توسط بسیاری از منتقدین به 
عنوان کتابی معرفی شده که پتانسیل این 
را دارد که زندگی پزشکان، بیماران آن ها 
و عرصه ی ســلامت را تغییر دهد. حامد 
قدیری این کتاب را به فارسی برگردانده 
و انتشــارات ترجمان علوم انسانی آن را 

منتشر کرده است.

پزشــکی در دوران مــدرن، بــه عنوان 
عرصه ای پیروز و موفق شــناخته شــده 
و خطــرات مرگ بــار و دردناک زایمان و 
انــواع بیماری هــا را قابل کنترل کرده و 
کاهش داده است. اما زمانی که صحبت از 
واقعیت های اجتناب ناپذیر پیری و مرگ 
می شــود، کارهایی که پزشکی می تواند 
انجام دهد اغلب با آن چه باید انجام دهد، 

مغایرت دارد.
آتــول گاوانــدی از طریــق تحقیقات 
شــوکه کننده و داســتان هایی گیــرا از 
بیمــاران و خانــواده اش، رنجــی را که 
چنین موضوعی ایجاد کرده است، آشکار 
می کند. خانه های ســالمندان، که بیش 

از همه جــا به عنوان فضایی برای امنیت 
و ایمنی ســالمندان شناخته می شوند، با 
ساکنانشــان بر سر انواع مواد غذایی که 
مجاز به خوردن هســتند و انتخاب هایی 
که مجاز به انجام آن هستند، می جنگند. 
پزشــکانی که از بحث در مورد اضطراب 
بیماران در باب مرگ ناراحت می شــوند، 
بــه امیدهــای واهــی و درمان هایی که 
در واقــع به جــای بهبــود زندگی این 
بیماران زندگــی آن ها را کوتاه می کند، 
بازمی گردنــد و خانواده ها بــا تمام این 

مسائل کنار می آیند.
آتــول گاواندی، یک جراح شــاغل، در 
کتاب  پرفروش مرگ با تشریفات پزشکی 

بی باکانــه مبارزات حرفه ی 
خود را آشــکار کرده است. 
اکنــون او محدودیت هــا و 
شکست های نهایی این حرفه 
را -در شــیوه های خودش و 
دیگران- با نزدیک شدن به 
پایان زندگی بررسی می کند 
و کشــف می کند که چگونه 
می توانیــم در چنین مواقع 

و زمینه هایــی بهتر عمــل کنیم. او یک 
پرســتار آسایشگاه و یک پزشک سالمند 
در کلینیــک خود و افرادی که خانه های 
ســالمندان را زیــرورو می کنند، مورد 
بررســی قرار می دهد. گاواندی افرادی را 

پیدا می کند که به ما نشــان 
مکالمات  می دهند چگونه 
ســختی داشــته باشیم و 
چگونــه اطمینــان حاصل 
کنیــم که هرگــز چیزی 
را کــه مــردم واقعــا به آن 
اهمیــت می دهند، قربانی 

نمی کنیم.
کتــاب مرگ با تشــریفات 
پزشــکی میخکوب کننــده، صادقانه و 
انسانی اســت و نشان می دهد که هدف 
نهایی ما نباید یک مرگ خوب باشد، بلکه 
باید بخواهیم یک زندگی خوب داشــته 

باشیم، آن هم تا آخر عمر.

کتابکده 

عکس روز 
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 پائیز امسال، سامانه های وی اودی، تدارک ویژه ای برای مخاطبان 
دیده بودند. چند سریال در شش ماه نخست امسال نمایش داده 
شد که برخلاف وزن ســنگین و اعتباری که داشتند، نتوانستند 
چندان موفق عمل کنند به همین دلیل، این سامانه ها، برای فصل 
پائیز خود، تدارک ویژه ای چیدند که با توجه به شــرایط کشور، 
تقریبا هیچ یک از آنها محقق نشــد. حالا اما خبر رسیده که این 
تدارک ویژه، به فصل زمستان موکول شده است که پخش سقوط، 
ســرگیجه و مترجم طی ۱۰ روز، می توانــد نویدبخش آغاز این 
جریان جدید و پرنفس در شبکه نمایش خانگی کشور باشد.سریال 
سرگیجه در شرایطی از دوشنبه شب هفته گذشته پخش شد که 
شاید کمتر کسی تصور می کرد که نماوا، سریال محبوب خود که 
در سکوت خبری جلوی دوربین رفته بود را ناگهان رونمایی کند. 
در شرایطی که بسیاری از مخاطبان سریال های ایرانی، در انتظار 
رونمایی از تولیدات مهم این سامانه ها بودند، سرگیجه که به دلیل 
سکوت رسانه ای راجع به پروژه، تقریبا جزو گزینه ها نبود، در حکم 
شوکی بود که به فضای سریال این روزهای شبکه نمایش خانگی 
کشور وارد شد و همان گونه که انتظار می رفت، سریال با کمترین 
میزان تبلیغات، با استقبال خوبی از جانب مخاطبان واقع شد.این 
گزاره ثابت می کند که مخاطبان در شرایط فعلی، تشنه خوراک 
مناسب هســتند و قطعا از آثار خوب، استقبال به عمل می آورند.
نماوا همچنین بلافاصله دیگر پروژه  مهم خود یعنی مترجم را نیز 
رونمایی کرد. درامی رازآلود که نخستین تجربه کارگردانی بهرام 

توکلی در شــبکه نمایش خانگی محسوب می شود. سعید ملکان 
نیز تهیه کننده کار است. ســریالی که صابر ابر، مجتبی پیرزاده و 
مهتاب ثروتی، بازیگران آن هستند و انتظار می رود با اقبال بالایی 
مواجه شود.این قدرت نمایی نماوا برای زمستان امسال، احتمالا با 
آثار دیگری نیز همراه خواهد شد که فرآیند استقبال از تولیدات 
این پلتفرم را با شتاب بیشتری همراه خواهد کرد.در مقابل، فیلیمو 
نیز بیکار نمی نشیند. محتمل ترین گزینه این پلتفرم برای پخش 

زمستانی، سریال آکتور است که نخستین تجربه نیما جاویدی در 
شبکه نمایش خانگی محسوب می شود. پیشتر قرار بود که سریال 
جاویدی، در پائیز منتشر شود که این زمان به تعویق افتاده و اصلا 
بعید نیســت که فیلیمو بخواهد آن را همین روزها منتشر کند.

فیلمیو البته این جریان را از نیمه دی ماه و با انتشار مینی سریال 
ســقوط کلید زده بود. ســریالی که با اقبال خوبی مواجه شده و 
توانسته مخاطبان بسیاری جذب کند.در کنار این ۴ سریالی که 
عنوان شد، شانس نمایش پدر گواردیولا نیز بسیار بالا رفته است. 
ســریالی که فیلمبرداری آن، تیرماه به اتمام رسید و قسمت های 
نخست آن آماده نمایش است. البته پلتفرم نمایش دهنده سریال، 
هنوز مشخص نشــده و هیچ بعید نیســت که حواشی مربوط به 
فرخ نژاد سبب شود تا این ســریال نیز هر چه زودتر به خانه های 
مردم برود.نخستین ساخته سعید نعمت الله، شانس بسیار بزرگی 
در موفقیت و میزان استقبال بالای مخاطبان دارد. فارغ از عنوان 
جذاب فیلم و سابقه خوب ســعید نعمت الله در نگارش فیلمنامه 
سریال ها، تیم بازیگری جذاب اثر، خود می تواند زمینه استقبال 
حداکثری اثر را فراهــم کند. .این ۵ ســریال، طلیعه دار نمایش 
زمســتانی پلتفرم های وی اودی هســتند که در ادامه می توانند 
زمینه نمایش آثار دیگر را فراهم کنند. بنابراین کاملا مشــخص 
اســت که برخلاف پائیز کم رمقی که در شــبکه نمایش خانگی 
گذشت، زمستان بســیار پرحرارتی در انتظار مخاطبان میلیونی 

شبکه نمایش خانگی باشد.

پرده نقره ای 

گرم نمایش خانگی با رونمایی از سریال های جدید؛ زمستانِ 

 پدر گواردیولا می آید
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